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Řeporyjské echo

Vážení spoluobčané.

Na úvod jedno veliké 
štěstí, které Řeporyje 
potkalo. Jak asi víte, 

jsme těsně před začátkem 
stavby skateparku s odhado-
vanými náklady 10 milionů 
korun, ze kterých měla jít 
z rozpočtu MČ jen třetina, 
zbytek jsme si před dvěma lety vyboxovali, dva roky po územním 
rozhodnutí (nemožné) z ruského developera a ty z ničeho vykouz-
lené peníze schovali stranou na ten skatepark, ať neposloucháme, 
že hýříme z obecního.

Projekt na spadnutí, jen jsem zrušil výběrko. Bylo v pořádku 
a tušil jsem, že naběhne jediná firma, co staví v Česku skateparky. 
Soutěžili poctivě, ale zrušil jsem to a vypsal znovu, už jen proto, 
že je to transparentní, navíc podruhé možná sleví a, co vám budu 
povídat, místním hospodám a zběsilé dvojici Čupka-Abrhám seberu 
z ruky další příležitost něco zpochybňovat jen proto, že to lze, když 
nic jiného není. Prostě výběrko běží a pak hned stavíme.

Hodný magistrát vidouc, že Řeporyje se chystaly celou akci 
zvládnout „doma“ a že projekt je moc pěkný, včetně stavební 
připravenosti, přiklepl Řeporyjím účelovou dotaci na Skatepark 
ve výši PĚTI MILIONŮ korun.

Není to úplný zázrak. Je to především zásluha místostarosty 
Davida Roznětinského, bez kterého bych byl poloviční, a který to 
umí na „magoši“ všechno domluvit a zná ty správné lidi. Že to pak 
já dám na sociální sítě a Praha má dobré P.R., to už jsou jen drobky.

Je super, že projekt jsme s místostarosty poctivě odmakali, 
zastupitelé to od začátku podporují a má to podporu zdejší ve-
řejnosti. Tak teď jsme dostali za dobrou práci na projektu ještě 
komplet peníze na něj. 

Mám z toho ohromnou radost. Řeporyjské finance jsou zdravé, 
pokladna v pořádku a audit hospodaření za minulý rok (na který 
se kverulant Abrhám, stejně jako „Konyáš“, předseda finančního 
výboru pan Čupka, dodnes nepřišli podívat, vědí proč) nás hodnotí 
jako „příkladně hospodařící“. Máme v těžké době přes investiční/
stavební aktivitu rezervu, hospodaříme tak, že si můžeme dovolit 
pořídit obci a hasičům autobus (za který nám je nesmírně vděčný IZS 
Praha, profesionální hasiči evakuační bus nemají a ten řeporyjský je 
pro ně opora a já jsem na to pyšný) a mohli jsme si dovolit skatepark. 

Zaplatí ho ale skoro celý dotace. Budiž to vzkaz každému, kdo 

s tím projektem, na který se těší stovky zdejších dětí, bude mít 
u piva problém, že se vyhazuje. Nerozhazuje se, poctivě se tu 
soutěží a vykazuje, dělají se smysluplné věci a PRÁVĚ PROTO nám 
dala Praha takový dárek z koláče 78 milionů rezerv na investice, ze 
kterého se pokoušelo žádostmi urvat pro sebe cokoli třicet dalších 
městských částí. Jsem na to pyšný, jsem pyšný na své místostarosty 
a úředníky a těším se na další stavební výzvu. 

Rádi bychom – vzhledem k připravenosti pozemků vedle studia 
Bubec – podepsali převzetí stavby do Silvestra. Když všechno půjde 
podle plánu, tak 5. března slavnostně, s plnou parádou a kapelou 
Wohnout (slíbili mi to, že měli tu v roce 1988 první koncert své 
historie!) a nějakou pěknou show skatepark otevřeme a předáme 
zdejší omladině. Držme si palce. 

Neskutečně zajímavé jsou sezení nad studií, která tu budila váš-
ně, zatímco celý prostor západní části katastru, okolo Třebonické 
a staré Třebonické, od Stapa až po dnešní Efes a haly kurýrní firmy, 
volal po studii dlouhou dobu. 

Když vidím, co nám chystá Praha 13 za výstavbu za Poncarovou 
ulicí, mezi Řeporyjemi a Třebonicemi, tak jsem rád, že alespoň tady 
jsme příčetní a chceme občanskou vybavenost, parky, zeleň. První 
nástřel předložíme veřejnosti prostřednictvím Echa a na jednání 
ZMČ koncem léta. 

S paní pirátskou místostarostkou a „zeleným“ panem mís-
tostarostou si nad těmi plány říkáme, že to bude strašný opruz 
s místními majiteli nemovitostí a podnikateli, ale snad dojdeme 
společně koncensu. Víte, ruku na srdce, Řeporyje nemluvily s kra-
jináři NIKDY ve své historii a, pardon, je to na nich vidět. Je čas. 

Drby, že se mění územní plán a proč (chceme za Stapem, na poli 
vpravo po výjezdu z obce směr Poncarova domov důchodců, 
další školku, jednáme s majiteli Řepory atd.), tlaky těch, kterým 
to zvedne ceny nemovitostí atd. atd., ale to už prostě patří k naší 
práci. Řeporyje musí vědět, kam směřují, či směřovat chtějí. Náš 
krajinářsky naprosto bizarní střed obce (dům za kostelem nad 
parkem, prostor okolo kolejí naproti nádraží, stav náměstí a další 
a další) jsou přesně důkazem toho, že ti před námi, tohle moc 
neřešili. Ale to bylo za minulého režimu. 

Tohle musíme změnit, veřejný prostor potřebuje koncepci 
a vizi. Studie vyjde na pár set tisíc. Ale ty stojí KAŽDÝ projekt, 
je to šílené, ale co se dá dělat. Vyhrnout si rukávy, zacpat si uši 
a projektovat. 

Byl jsem u vytržení z ŘepoRun 2021. A dovolte mi tu neoma-
lenost, poděkovat ségře, zastupitelce Lence Fialové, která si to 
celé loni vymyslela a vydupala za pomoci mnoha dobrých lidí 
a nadšenců ze země. Letošních skoro 300 (!) běžců od nejmenších 
po seniory, špičkové zázemí a servis včetně třeba čipů ve star-
tovních číslech, fakt paráda, milá sestro, prostě nádherný event 

Tiráž • Obsah • Slovo

Obsah Echa

Slovo starosty
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na paloučku a trasy, které přilákaly i soutěžní běžce zdaleka, jsou 
odměnou a já nejsem sám, kdo bytostně cítí, že máme novou, 
pěknou tradici, na kterou Řeporyje rády i příště přispějí, stejně jako 
přispívají každému, kdo tu dělá něco pro děcka a přijde požádat 
o podporu. Dotace na toto v COVIDU neběžely a už je neobno-
vím. Složité papírování pro spolky a hlavně, během pandemie 
se ukázalo jako velmi praktické, prostě průběžně přiznávat dílčí 
podporu sportovní a další aktivitě spolků pracujících s mládeží. 

Nikdo neodešel s prázdnou a byl jsem moc šťastný, když jsem 
mohl překvapit zdejší spolky sokolské, nebo třeba GymStar, který 
dostal sto tisíc na speciální gymnastický koberec, co potřeboval. 

Na zadek pro změnu potřeboval pachatel vloupání do zdejšího 
nádraží, k čemuž přidal celkem slušnou výtržnost. Už se stává 
skoro pravidlem, že když si hrajeme na úřadu na detektivy (a já 
na šerifa a samozvaného soudce, no já vím, co se povídá), tak to 
nedopadá nezdarem. Podařilo se vypátrat pachatele i s celou 
partou, a protože už tušíte, že šlo o děti, dodám jen, že jsem to 
vyřešil tak, že se vlk nažral a koza zůstala celá. Rodiče ani policie nic 
netuší, škola mi tiše přikývla na můj nápad, jak to vyřešit a děcka 
po úklidové akci a céresu, co dostala na radnici, vlastně nakonec 
děkovala za lekci a, vsadím se, poučila se. 

Stejně jako pachatel - kterého se mi (nebylo to žádné hrdinství, 
blbeček se sprejem z vedlejší vesnice) podařilo díky telefonátu 
jednoho z vás zadržet přímo při sprejování zastávky vlaku a pře-
dat policii – nakonec udělal velkou dohodu s ČD i PČR ohledně 
projevené, účinné lítosti, dal posprejovanou zastávku do pořádku, 
a co nezvládl, to uhradil a zastávka je zase jako nová. 

Přestože všichni občané, se kterými tu mám tajnou dohodu, že 
oni tajně monitorují i ulici před domem a já to nikomu neřeknu, 
načež společně umíme zjistit, zda „nešli tudy a něco nenesli“ 
apod., se mi snaží pomoci, marně pálím po šmejdovi, co tu několik 
měsíců krade měděné okapy. 

Připomenu, že jde o zřejmě vyfetlo, 185–190 cm vysoké, které 
v pracovních botách a s kapucí a kamarádem s autem poblíž, 
mohou to být (musím být korektní, ale vy to pochopíte) Brazilci, 
zcela bez brzd vnikne i na zahradu, popadne měděný svod okapu 
a hned mizí a překonává přitom ploty, že jsem v Milenovské zíral 
na plot, co zdolal, zatímco já bych na něj nešel se štaflemi. 

Chci moc poprosit, abyste si nenechávali tyhle věci pro sebe. 
Informujte PČR, dejte vědět i nám. Jsem krom starosty i populista, 
co si rád hraje na detektiva a pak se pochlubí v Echu a moc nevě-
řím, že hajzlíka dopadnou policisté, mají jiné starosti. 

Už kolem něj kroužím, chodí si to obhlížet, docela bych ho 
chtěl vyškolit, vy, co máte měděné okapy i vy ostatní, mějte oči 
na šťopkách, fešák je celkem drzý a nebojí se toho, rád bych mu 
razantně ukázal, že každá zábava jednou končí. Povedlo se to 
u několika sprejerů po domech, vandalech, zlodějské party, co 
vyloupila zahrady Bubec a ukradla historickou (a nalezenou) 

motorku, teď jsme rozlouskli to vloupání do nádraží, prostě co 
by se nepoštěstilo i u tohoto fantoma okapů. 

Skončím dnes trochu smutně a nostalgicky. Po třiceti letech 
zavírá cukrárna na náměstí. Paní Petránková, si dlouho plánovala 
novou životní etapu, nejsem sám, kdo tu cukrárnu měl moc rád 
a vlastně s ní má spojený celý život. A taky jsem nebyl sám, kdo 
do provozovatelky „hučel“, ať si to ještě rozmyslí. Ale kdepak. 

Janu Petránkovou jsem poslední den provozu navštívil, 
za dvě generace řeporyjských milovníků sladkostí jí poděkoval 
a popřál vše dobré do dalšího pracovního i osobního života 
a ke kytici od Řeporyjí ji 
překvapil i medailí sta-
rosty za „dlouhodobé 
šíření dobrého jména 
Řeporyjí“. 

Dostávají j i  zdejší 
občané za zásluhy, či 
mimořádné činy, větši-
nou při věcech souvise-
jících s potíráním trestné 
činnosti, zvažuji, že jí 
udělím třem klukům, co 
sem, tehdy dvanáctiletí, před dvěma lety přišli na mé hodiny pro 
veřejnost, že chtějí skatepark, nebáli se a podívejte, jak to hezky 
skončí. Dostal ji jazzman Laco Déczi za celoživotní protibolševické 
postoje. 

Udělení medaile starosty je čistě jeho pravomoc a forma oce-
nění obce, která je čistě na něm, dokonce ji dává jen na vědomí 
zastupitelům, prostě to všude je a byla věc čistě starosty a tak 
jsem dal medaili Janě, jejíž cukrárnu jsem měl vždycky v oblibě, 
pokaždé, když mi balila pět čokorakviček se šlehačkou, tak dělala, 
že „jsou pro děti“ a nejdu je hned spořádat do kanceláře a já jsem 
to prostě s tím projevením vděku svého a mým prostřednictvím 
poděkováním Řeporyjí, prostě takhle cítil a pevně věřím, že tomu 
rozumíte a zamačkáváte slzu za cukrárnu skvělé paní Petránkové 
společně se mnou. 

Jak říká moje teta Jana z Poleňky, člověk musí ten život brát 
tak, jak jde, nic jiného nezbývá. Ale řeknu vám, v tomto případě 
se mi tedy hodně nechce. Myslel jsem, že ta cukrárna tam bude, 
i s ochotnou paní Janou, navždycky. 

Konec smutnění, je tu léto, pořádně si ho, konečně bez respi-
rátorů, užijte a až budete na starých dobrých zahrádkách hospod 
a výčepů u piva probírat život a zdejší novinky a klepy, připijte 
jednou i na cukrárnu a na s ní snad souběžně končící období 
temna okolo čínské chřipky, které je snad konečně za námi. 

Přeji Vám fantastické léto a těším se příště.
Pavel Novotný

starosta@praha-reporyje.cz

HLEDÁME PAMĚTNÍKY A ŘEPORYJSKÉ FOTOPOKLADY 
V tomto čísle najdete coby čtení na léto rozsáhlý text o největší defraudaci v řeporyjských dějinách, který se odehrává 
na pozadí historicky nesmírně zajímavého období Řeporyjí, ze kterého, stejně jako z poválečného, má archiv úřadu řadu 
bílých míst k vyplnění. Prosíme, ukažte článek o Andělínu Staveníkovi vašim babičkám a dědečkům, případně zvažte, zda 
nemáte v rodinném archivu jakékoli snímky z období do konce 60 let, které zachycují dobové řeporyjské reálie, či 
funkcionáře, politické představitele a další osobnosti zdejšího dění. Mimořádně oceníme jakékoli snímky, či vzpomínky 
související zejména se zdejším před a poválečným komunismem, (nejen) jehož mimořádně pestrou, složitou a dodnes fatálně 
neprobádanou historii se snažíme doplnit. Mimořádně bychom ocenili zejména podobenky zdejších starostů a předsedů 
MNV od roku 1970 zpět v čase, či podobenky prvních zdejších poúnorových představitelů KŠČ a celé Národní fronty okolo 
MNV. Za svatý grál bychom považovali především podobenky předválečného starosty a poválečného několikaměsíčního 
předsedy MNV Karla Čumpelíka, případně Jozefa Havlíčka a Rudolfa Kneschkeho, dvou vládních komisařů a starostů 
z poloviny 30. let. případně dodnes, až na mimořádné výjimky neobjevené snímky vlasovců a Rudé armády v Řeporyjích. 
V případě, že máte doma snímky z té doby, či disponujete osobním svědectvím nebo vzpomínkou starších generací vám 
předanou, prosím kontaktujte přímo starostu městské části a pomozte nám vyplnit bílá místa řeporyjských archivů. Pamětníci 
odcházejí, fotografie blednou a osoby na nich pojmenovat je čím dál složitější. I tak se to snažíme. Děkujeme za případnou 
ochotu zkusit pomoci. 

starosta@prahareporyje.cz, 
602 316 148.
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Hrajeme si a učíme se 
v trávě

Žáci 4. A využili krásného počasí 
a vyrazili na palouček nedaleko 
školy, kde tvořili pomocí přírodních 

materiálů – oblékali panenky, stavěli 

FB profil - obojživelníci

V dnešní době jsou všude kolem 
nás různé sociální sítě. Tak proč 
„facebookový profil“ nevytvořit 

také obojživelníků. Žáci 7. třídy si vybrali 
svého zástupce a pustili se do práce. 
Zjistili, kde žije a na jakém stanovišti se 

Kroužek badmintonu

Od září bude na naší škole otevřený 
kroužek badmintonu. Abychom 
dětem přiblížili tento sport, 

z klacíků geometrické tvary, psali na ka-
mínky, tvořili paletu barev, odhadovali 
délku jednoho metru a jednoho decime-
tru, hledali a tvořili nejzajímavější mapu 
ČR a další aktivity. Všichni jsme si užili 
krásné počasí, čerstvý vzduch, tvoření 
a kamarády.

Karolína Koutecká

vyskytuje, co žere, s kým se kamarádí 
a mnoho dalšího. Někteří připojili několik 
aktivních příspěvků. Úkolu se zhostili 
velmi nápaditě a kreativně.

Kateřina Machynková
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uspořádali jsme ukázkovou hodinu pro 1. 
až 3. třídu. Děti si zkusily různá průpravná 
cvičení s raketou, hru přes síť a nechyběly 
ani soutěže. Největším zážitkem byla 
účast juniorských reprezentantek, které 
nám předvedly badmintonový zápas 
na profesionální úrovni. 

a dovedností. Dokazovali si, jakou mají 
paměť, jak umí pracovat s mapou, které 
hrady a zámky České republiky znají. 
Na jednom ze stanovišť byla připravena 
měřidla a žáci měli za úkol změřit výšku, 
šířku a délku schodů do školní budovy. 
Trochu si také započítali, pohráli s rébu-
sy a dokončili přísloví. Mezi jednotlivé 
úkoly byly vloženy tělovýchovné chvilky 
na protažení unavených těl. Na závěr 
jsme celou soutěž vyhodnotili.  Na ví-
tězné týmy čekala odměna, pro všechny 
soutěžící byla připravena výborná zmrzli-
na. Pro nás pak byly odměnou spokojené 
a veselé tváře našich žáků. 

Hana Zdvihalová a Karolína Koutecká

V areálu školy 5. B připravila pohádkovou 
cestu. Žáci se rozdělili do týmu (prvňák, 
druhák a vedoucí páťák). Poté, co si vy-
mysleli jméno týmu, vyrazili na cestu. 
Na každém stanovišti museli prokázat 
své čtenářské schopnosti, ale samozřejmě 
mladším žákům byli starší nápomocní. 
Naprosto dokonalá spolupráce. Žáci díky 
projektu poznali i pohádky, které neznali 
(Malý princ či Alenka v říši divů). Nakonec 
se všem úspěšně povedlo vyluštit tajenku 
a od páťáků dostali mladší žáci vlastno-
ručně vyrobené diplomy. Dětem se toto 
propojení ročníků moc líbilo, a proto  paní 
učitelky musely slíbit, že takových projektů 
vymyslí ještě více. 
Páteční dopoledne jsme si nádherně užili 
a to nejen díky krásnému počasí, ale i spo-
lečnému programu pro první třídy, II.B 
a IV.B. V areálu školy byla připravena pohád-
ková cesta pro společné smíšené hlídky. Kdy 
starší žáci pomohli, pokud něco mladší děti 
nemohly přečíst nebo jim napověděli při 
řešení úkolů. Některé pohádky např. Malý 
princ či Alenka v říši divů byly pro mladší 
děti opravdu těžké, neboť ne všichni tyto 
pohádky znali, ale nakonec všichni cestu 
zvládli a už se těší na další společný projekt.

Den dětí ve 4. třídách

Na tento den jsme žákům obou tříd 
připravily zábavné dopoledne 
s jednou velkou týmovou sou-

těží.  Po trase bylo rozmístěných celkem 
čtrnáct stanovišť, na kterých žáci plnili 
různé úkoly. Měli čerpat ze svých znalostí 

Den plný pohádek

Co to znamená, když páťáci při-
praví program pro prvňáčky 
a druháčky? No přece den plný 

zábavy a poznávání nových kamarádů. 
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Uklidíme po sobě nepořádek a jdeme 
do školy. Joooooo, máme odměnu – toče-
ná  zmrzlina na náměstí. Paní učitelky nám 
udělaly radost. Teď už jen oběd.

1. A, 1. B. 1. C

Základní škola

Mediální výchova 
na ZŠ v Řeporyjích

Již druhým rokem si řeporyjští žáci 
9. ročníků volí z nabídky povinně-
-volitelných předmětů oblast, která 

se těší jejich zájmu. Jedním z oblíbených 
předmětů je i mediální výchova, v níž zís-

Na Den dětí 
se nikdo nechce učit

Vyrážíme v 8:15 od školy. Kam? To 
ví jen paní učitelky. Jen je divné, 
že mají plno tašek a jedné kouká 

z batohu modré lano. Asi nás budou 
učit lézt…
Jenom slyšíme: „Spěchejte, utíkejte, bez 
mezer, jsme na přechodu…“ Cesta do kop-
ce a pak už víme, kde jsme. NA SKÁLE. My 
svačíme a paní učitelky vybalují batohy 
a tašky - dobrůtky to nejsou!
Lano, padáky, míčky, skákací pytle. My 
chceme jít na prolejzačky a hrát si! Na-
konec to nebylo vůbec špatné. Každý si 
vyzkoušel všechna stanoviště a na závěr 
došlo i na přetahování lanem mezi třídami. 

kávají žáci, vedle rozvoje komunikačních 
dovedností, povědomí o fungování sou-
časných médií. Zároveň posilují schop-
nost ověřovat věrohodnost informací. 
Nezůstává však jen u teorie.
V závěru roku si školáci zpestřili besedou 
o bulváru, na kterou pozvali k diskuzi řepo-
ryjského starostu pana Pavla Novotného. 

Po starostově úvodním slově o vzniku 
a vývoji bulváru jakožto neodmyslitelné 
součásti zpravodajského repertoáru, ná-
sledovala věcná debata o redakční práci 
a tvorbě bulvárních zpráv. Beseda nabá-
dala k nezaujatému pohledu na tento 
zpravodajský žánr, který do jisté míry od-
ráží potřeby části naší společnosti. Žáci se 
také dozvěděli, že bulvár přináší i důležité 
informace o společenských tématech, jimž 
seriózní zpravodajství mnohdy nevěnuje 
náležitou pozornost. Setkání bylo vedeno 
snahou podnítit v žácích vyvážený zájem 
o veřejnoprávní i komerční média. 
Po besedě následovala exkurze do vý-
znamné zpravodajské agentury České 
tiskové kanceláře (ČTK). Zázemím news-
-roomů ČTK provázela žáky tisková mluvčí 
paní Mgr. Martina Vašíčkova. Školáci tak 
mohli blíže nahlédnout do zákulisí tu-
zemské zpravodajské burzy, které ČTK 
vdechla život v den vzniku samostatného 
Československa. Žáci si udělali jasnou 
představu o způsobu distribuce „nezkres-
lených“ informací dalším veřejnoprávním 
i soukromým médiím.  Díky pomyslné vý-
pravě do historie zpravodajství mohly děti 
navíc samy porovnat výdobytky dnešního 
elektronického multimediálního světa 
v kontrastu zasílání zpráv potrubní poštou 
či několikadenního pořizování fotografií. 

Kauer, Wilczková
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Červen v mateřské škole

Konec školního roku je tradičně 
spojen s výlety, kulturou a poví-
dáním o světě a exotických zvířa-

tech. Hned první červnový den – MDD 
byl pro nás ve školce velkou zábavou. 

Každá třída si svátek dětí užila po svém. 
Některé třídy si připravily soutěživé do-
poledne s odměnami, jiné se převlékly 
do masek a proběhl u nich karnevalový 
rej. Sovičky se vydaly na pozvání rodi-
čů jednoho z dětí na rodinnou farmu 
do obce Ořech. Všichni byli mile přivítáni 
a po občerstvení následovala prohlídka 
celé farmy a pro odvážné projížďka 
na koni.

Potěšila nás i divadelní představení. 
Působivá hudební pohádka „O Matějovi 

a Terezce“ s písničkami Jaroslava Uhlíře 
a Jaroslava Svěráka se dětem velmi líbila. 
Druhé divadlo na námět pohádky Jana 
Wericha z knihy Fimfárum „O lakomé 
Barce“, proběhlo za pěkného počasí 
na školní zahradě. Pojednávalo o lakotě, 
hamižnosti a sobectví některých lidí.

S dětmi jsme si také povídali o do-
pravních prostředcích, kterými můžeme 
cestovat po světě. Dostali jsme se i ra-
ketou do vesmíru. V rámci multikulturní 
výchovy a poznávání světa proběhla zají-
mavá akce ve třídě Koťátek. Paní učitelky 
pozvaly na návštěvu rodiče, pocházející 
z jiných zemí, např. z Polska, Ukrajiny, 
Thajska, USA, Indie. Děti se tak sezna-
movaly s odlišnými jazyky, kulturou, 
zvyky. Mohly si zahrát hru „Na zdravení“, 
vyzkoušet si na sobě „thajskou masáž“ 
nebo se převléknout do tradičního ob-
lečení jiných národů.

Koncem června pojedeme na výlet 
autobusem do malé ZOO Zvířátkov 
v Olešné u Hořovic. Průvodce nám 
představí obyvatele zooparku – domácí 
i cizokrajná zvířata. Čekají nás interak-
tivní stanoviště, hry, soutěže a možná 
i výtvarná dílna.

Pro nejstarší děti byl významný den 

úterý 15. 6., kdy 
s e  o dp o l e dn e 
na školní zahradě 
konalo rozlouče-
ní s předškoláky. 
Naši budoucí prv-
ňáčci si připravili 
pro rodiče krátké 
pěvecké vystou-
pení. Potom už 

je čekala jenom 
zábava – bub-
linová show, 
šerpování, pře-
dávání dárků 
a pohoštění ze 
samých dob-
rot, o které se 
přičinili i rodiče. 
Všichni si to při pěkném počasí moc užili. 
Budoucím školákům budeme držet pal-
ce, aby se jim ve škole dařilo.

O prázdninách budeme mít provoz 
do 16.července. Potom se mateřská škola 
uzavře i pro zaměstnance a budou finišo-
vat stavební práce na přístavbě mateřské 
školy. Úklidové práce celé mateřské školy 
budou probíhat poslední týdny v srpnu 
tak, abychom mohli 1. září přivítat naše 
děti a jejich nové kamarády.

Přejeme všem dětem, rodičům a spo-
luobčanům krásné léto, žádné nemoci 
a spoustu nových zážitků.

Lenka Kloubková, Diana Schreierová 
a kolektiv mateřské školy
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Pavel Novotný

Historie

Ďábel jménem Andělín
Řeporyjská loupež tisíciletí a tabu vymazané z kronik

Když se v roce 
1926 stal stroj-
ní zámečník 

Karel Čumpelík jed-
ním z prvních komu-
nistických starostů 
v tehdejším Česko-
slovensku, vlastně se 
nebylo co divit, že se 

to stalo zrovna v Řeporyjích.
40 let dosavadní prosperity, 

kterou do vápencového ráje při-
vedla železnice, proměnilo dosud 
bezvýznamnou obec k nepoznání. 
Než sem v polovině 80 let 19. století 
přijely první vlaky, byly Řeporyje 
zemědělskou dírou s pěti sty oby-
vateli. Čumpelíkův oblíbený před-
chůdce, obchodník, socialista Karel 
Ebr o „chvíli“ později už starostoval 
v letech 1919-1926 třítisícový, tepají-
cí městys, kde to žije a stěhují se sem 
dělníci ze široka daleka. Vápenice, 
lom, cihelna Hugo Reiser, Továrna 
Biskup, Kvis a Kotrba. Deset hospod, 
tepající spolkový život, prosperita.

Zlaté časy Řeporyjí.
Co právě nekompromisně kon-

čily. Svět začínala svírat nastupující 
krize. Práce méně a navíc hodně 
špatně placené. Náhlá bída, fatální 
nezaměstnanost a masově dělnické, 
silně komunistické Řeporyje, vy-
nesly hlasy nespokojených dělníků 

do křesla starosty Čumpelíka.
Nový starosta mezi „nejostřejší 

tužky v penále“ nepatřil. K úřed-
ničině nebo empatii nutné pro 
alespoň nějakou formu diplomacie 
na úrovni obecních věcí a politiky, 
měl předpoklady asi jako fotbalista 
Tomáš Řepka k nobelovce za kvan-
tovou fyziku.

Na svého nového, od začátku 
učenlivého, samostatného a po 
všech stránkách přičinlivého tajem-
níka Andělína Staveníka, zlínského 
přistěhovalce, spoléhal od první 
chvíle, co se mu tento, v té době 
druhým rokem obecní knihovník, 
přišel nabídnout na úřad jako nový 
tajemník.

Čumpelíka oslnil,  byl přijat 
a od první chvíle za to adminis-
trativně a intelektuálně ne příliš 
zdatnému Čumpelíkovi zásadně 
pomáhal plavat v bizarně-chmur-
ných podmínkách, které tu tehdy 
panovaly.

Světová hospodářská krize při-
nesla do Řeporyjí náhle bídu, ne-
zaměstnanost a sociální potíže od-
povídající nedávnému brutálnímu 
nárůstu obyvatelstva, které přišlo 
za prací a teď nemělo co do pusy. 
Mělo jen nepěkné vyhlídky, narůs-
tající vztek a beznaděj.

Do toho brzy fatálně rozložené 

Neuvěřitelná story a největší ostuda Řeporyjí dvacátého století. Pro generaci zdejších, moci-
pánů, co byli v éře zdejšího raného komunismu při tom, později strašák a hanba taková, že se 
tu předávala šeptem a cíleně zapomínala desítky let. Až tak bizarní je příběh o fenomenálním 
kousku dlouholetého řeporyjského tajemníka Andělína Staveníka, co nevešel do  dějin kri-
minalistiky jen proto, že si na konci své show udělal po Řeporyjích, zdejších komunistech, 
několika starostech a  zemských kontrolorech, trhací kalendář i  ze samotné kriminalistiky. 
Nevšední chlapík, který svou drzostí převezl úplně všechny, aby bavil čtenáře novin napříč 
republikou, tím, co svým fenomenálním podvodem - postaveným de facto na  vydávání se 
za hospodářskou krizi - nasvítil v plné nahotě: poměry v meziválečných Řeporyjích po nástupu 
komunistů do centra zdejšího dění. Udělal takovou ostudu, která odhalila tolik šlendriánu, 
tuposti a zjevné, nikdy nepotrestané, trestné činnosti na fantoma z části zpětně hozené, že byl 
celý ten příběh řeporyjského podvodu tisíciletí, co to jen šlo, doslova vygumován z novodobých 
kronik. Příběh je takto uceleně vyprávěn možná vůbec poprvé. Vychází z překvapivých zjištění 
a nálezů amatérského hobbíka našich kronik, kterým se stal autor vlastně z povinnosti poté, co 
byl zvolen starostou. Zasloužil by historika a stovky hodin bádání navíc. Když ne ten příběh, 
tak kulisy dodnes fatálně neprobádané, místy jednoznačně překroucené historie meziválečných 
Řeporyjí, ve kterých se odehrál, ačkoli svým finále a pointou budí dojem absurdní komedie, 
která se nemohla stát. A přesto stala. Protože nestát se, tak by snad nebylo možné si ji vymyslet.
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zastupitelstvo, jež hlavně díky novému, 
rudému elementu a všeobecné bídě 
decimovaly neshody politické i lidské. 
Abychom byli k Čumpelíkovi a bolše-
vikům fér, byly to půtky akcelerované 
hned po nepříliš schopném šéfovi hlav-
ně divokým sporem týkajícím se plánů 
na zbudování nové školy. Ta provizorní, 
fatálně nedostačovala a díky extrém-
nímu nárůstu obyvatel - tedy několika 
stovkám školáků „navíc“ - zdejší škol-
ství kolabovalo už deset let. Ty strávily 
Řeporyje více dohadováním a půtkami 
na téma škola, než faktickým postupem 
ve věci. A dětí přibývalo. Stejně jako 

problémů. Čeho ubývalo, byly peníze 
na účtech Řeporyjí.

Ne, že by jinde v okolí bylo o hodně 
lépe. Ale hůř nebylo snad v celém okrese. 
Z prosperujícího místa se stala rozháda-
ná, hladová díra a bylo pořád hůře a hůře. 
Jako by s Karlem Čumpelíkem, padl 
na Řeporyje pech spojený s všeobecnou 
nouzí až několikanásobně.

S řeporyjskými financemi to šlo od de-
síti k pěti a dusno na schůzích zastupitel-
stva narůstalo exponenciálním tempem. 
Škola! Stávající provizorium uspokojilo 
sotva pětinu dětí. Učilo se, kde se dalo 
a většina žáků dojížděla, či docházela 

do všech stran. Až třeba na Smíchov, 
což tehdy obnášelo i dvouhodinovou 
anabázi.

Kde se bude stavět? Za co? A hlavně 
kdo to všechno rozhodne? Na obecní 
radě od nástupu rudého Čumpelíka, 
postupně pro nesoulad názorů, fakticky 
neexistující, konsensuální, soudržná 
většina. Tajemník Staveník stále častěji 
zapisoval spíš divočinu, než schůzi.

Čím dál více hladovějící Řeporyje drže-
ly tou dobou nad vodou hlavně příspěv-
ky nejbohatších sedláků a obchodníků, 
spolu s nimi pomáhali uspokojit základní 
potřeby početné chudiny Baráčníci, Ha-

Novináři i čtenáři se bavili a Řeporyje měly ostudu, jakou nepamatují
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léřový spolek a další organizace.

Ale ač se už nějakou dobu středobod 
zdejšího hospodářství, neskutečně ma-
nažersky, organizačně a dnes by se řeklo 
„multitaskingově“ schopný, nenápadný 
a zjevně velmi inteligentní tajemník, 
holka pro všechno Andělín Staveník 
(na první pohled) snažil, co to šlo nějak 
všechno z pokladny „lepit“, mnohdy 
svérázně, ale lepit, peněz se nedostávalo 
i úřadu a to postupně stále dramatičtěji.

Čumpelíkovo starostování do toho 
bylo svérázné. Složitost doby žádala 
spíše alespoň trochu vzdělaného „mana-
žera“. Čumpelík nebyl ani vzdělaný a ani 
manažer. Trávil více času s komunistickou 
úderkou zdejšího, hlavně s poměry v ci-
helně Hugo Reisera a s místními boháči 
a jejich „vykořisťováním“ věčně nespo-
kojeného dělnictva, kterému dělal tátu, 
které si ho zvolilo a čekalo, že rázně vyře-
ší školu a srovná trošku místní kapitalisty.

Zatímco buď se svou dělnickou úder-
kou kul pikle, pil, či lamentoval nad po-
měry, řadu svých povinností zanedbával, 
či vykonával jen navenek. Měl Staveníka.

Ten brzy zastal celý úřad sám a od sta-
rosty, věčně naloženého se svými v hos-
podě, či na akčních schůzích, dostával 
se stále větší, na prostého úředníčka 
samosprávy, nezvyklé pravomoci plus 
až bezvýhradnou důvěru.

Nakonec s vědomím starosty vyko-
nával také funkci obecního pokladníka, 
ačkoli na papíře jím byl jiný občan. Ne-
smělo se to. Ale kdo by to řešil, když se 
zastupitelstvo už prakticky nescházelo.

Účetnictví mu šlo od ruky, stejně jako 
veškerá komunikace úřadu směrem 
k lidu a zemským úřadům.

Ty si tak dlouho nevšimly, že Řeporyje 
už nějakou dobu de facto řídí, admini-
struje, organizuje a šéfuje namísto sta-
rosty a zastupitelů tajemník superman 
v souběhu funkcí, až tento se v realitě, 
zapříčiněné souběhem faktorů v čele 
s intelektuální propastí mezi ním a sta-

rostou, co neřídil ani vesnici, ani úřad, 
což si neuvědomoval, dokonale naučil 
tzv. chodit.

Stále jen okecávánou školou, míst-
ními politickými poměry, všeobecným 
nedostatkem, předhazovaný jim ke spo-
luzodpovědnosti, nedůvěrou nejen 
vzájemnou rozhádaní zastupitelé už 
spolu nemluvili vůbec, natož aby něco 
kloudného schválili. Do toho se dostavil 
výsledek piklů, které už nějakou dobu 
kul Čumpelík se svými soudruhy, zaměst-
nanými v cihelně Hugo Reiser.

Předem evidentně dlouho plánova-
ná a o to pro zaskočeného továrníka 
nepříjemnější, i na svou dobu, která jich 
přinesla nespočet, tuhá a táhnoucí se 
stávka!

Trvala devět týdnů. Nakonec ji muselo 
na zoufalé volání Hugo Reisera, zdejšího 
kapitalisty č. 1, týdny krotit 130 ze široké-
ho okolí sem nahnaných četníků, které 

musel nepříčetný Reiser k tomu všemu 
stravovat a ubytovat.

Čumpelík logicky trávil prakticky 
veškerý čas na barikádě, za což sklízel 
vděk zdejších komunistů ještě desítky 
let. Jeho „Saturnin“ a faktický král úřa-
du a místních financí mezitím zvládal 
administraci za oba, předstíral před 
zemskými úřady, že starosta starostuje 
a koordinuje zátěž spojenou nově i se 
stávkou. Zvídavé dotazy zemských úřa-
dů, kam chodily anonymy ohledně po-
měrů na vsi i radnici. Ty musel vynalézavě 
odrážet jménem svým i Čumpelíkovým. 
A do toho chudina, neustále natažené 
ruce, platební neschopnost, obsílky, vě-
řitelé, paralyzovaná obecní rada, která se 
nesešla měsíce, aby odhlasovala alespoň 
základní provozní záležitosti. Andělín 
musel být mimořádný terminátor úřed-
ničiny a chameleon šmé, ale tohle byl 
extrém. Iluze fungování samosprávy, co 
nešla udržet věčně.

Celé se to sesypalo v únoru 1931 kdy 
Zemskému úřadu okresu Praha Západ 
došla s poměry v Řeporyjích trpělivost.

Zdejší obecní rada v čele se starostou, 

stejně jako hospodářství a administrativa 
působily dle obsahu četných udání a je-
jich porovnání s tím, co, údajně zfixlova-
né, vykazoval úřad, dojmem fatálního 
rozkladu, který kryje úřednictvo buď 
s vědomím, či z vůle starosty. Nebylo 
co řešit.

Nařízení zmíněné instituce, opatřené 
prováděcím štemplem zemského soudu 
bylo v důvodové části stručné: „ v nastalé 
atmosféře není jiného východiska, než 
zastupitelstvo rozpustit“. A tak se také 
stalo. Po válce budou zdejší komunisté 
psát do kronik, že to byla „záminka“ a le-
vota od zemských úřadů, které nepřály 
komunismu. Ty ale zcela správně tušily, 
že v Řeporyjích je špatně úplně všechno.

Poslední, co první „rudý“ starosta - 
v jedné z vzácných chvil, kdy úřadoval 
doopravdy - stihl těsně před tím, než 
byl oním befelem odvolán i s celou 
obecní radou, bylo jmenování tajem-
níka a pokladníka Staveníka ještě navíc 
pokladníkem obecního energetického 
závodu, kde ale technicky, na základě 
pověření, kterému snad Čumpelík ani 
nerozuměl, když jej podepisoval, nově 
zastupoval řeporyjské radní se všemi 
pravomocemi. Mocný pokladník, navíc 
nově bez jakékoli autority nad sebou. Ta 
byla právě, jako první v dějinách obce 
odvolána z funkce. Čumpelík se po osvo-
bození stane na chviličku starostou ještě 
jednou a skončí to ještě větší ostudou, ale 
to je jiný příběh.

V tom našem byl tedy do Řeporyjí, 
co měly poprvé odvolaného starostu 
a rozpuštěnou radu, dosazen dočasný, 
krizový starosta.

Byl jím zkušený úředník, účetní kon-
trolor okresního úřadu Praha Venkov, 
vládní zmocněnec Josef Havlíček.

Měl na zdejšího superúředníka a zjev-
ně jedinou informovanou osobu, mnoho 
otázek. Ty obratný tajemník a dvojpo-
kladník zjevně zodpověděl tak, že Havlí-
ček uvěřil v Čumpelíka, jeho nohsledy ze 
strany a rozhárané, koncensu neschopné 
radní coby původce všeho organizační-
ho, účetního a politického zmaru.

Pokáral samozřejmě i v jeho očích 
jen rozkazy plnícího ouřadu za souběh 
funkcí tajemníka a pokladníka, což se tu 
fixlovalo tak, že papírově hospodařil ně-
kdo jiný, ale to byla chyba starosty a rady. 
Jinak ale vládní komisař, evidentně uvěřil 
Andělínovi, coby osobě poctivé, která jen 
hasila, co se dalo a z vůle vedení, navíc 
v podmínkách tak šílených, že jen díky 
němu to tu nepřišlo na buben zcela. 
V „polepšeném“ Staveníkovi zřel bytost, 
která mu to tu pomůže dát do pořádku.

Zkušený kontrolor přehlédl to zásad-
ní. Ale kdo ví, zda někdy čelil takovému 
protivníkovi.

Ale jinak všechna čest. Změny, na-
pravení nedostatků a to všech. Třeba 
kronika. Tu Havlíček poptává, neboť se 
má ze zákona vést už deset let.

Dělníci v cihelně, rok 1929
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Nevede. Nařídí ji tajemníkovi zavést, 
učiní sám první zápis a tuto dostane 
hned coby další starost na hrb, asi za trest 
a jako jediný po ruce… Andělín Staveník 
- první kronikář Řeporyjí.

Jednou se to ukáže jako mimořádně 
absurdní, ironické rozhodnutí a úlet, ale 
souběžně se to bude hodit poválečným 
komunistům jako argument a berlička 
pro ohýbání událostí minulých v kro-
nikách nových, zpětně dopisovaných. 
Zájemce si ostatně může původní, 
na druhý, třetí pohled skutečně zvláštní, 
dle všeho prvním kronikářem Andělínem 
Staveníkem z jasných důvodů zanedbá-
vanou kroniku nekroniku, spolu s ostat-
ními, stáhnout na webu úřadu. Pravdu 
ale – stejně jako tak činil, činí a ještě 
dlouho bude – najde stejně jen ve stát-
ním oblastním archivu v Dobřichovicích 
a v kusých vzpomínkách pamětnínů 
a jejich potomků.

Vládní komisař nařídil Staveníkovi 
směřovat veškeré dostupné prostředky 
až do odvolání k chudině plus na základ-
ní chod úřadu.

Zatímco ten směřoval, Havlíček doslo-
va zazářil v kauze Škola.

Posadil ke stolu Sokoly, nedůvěřivé 
k úřadu a odvolaným radním a proti 
nim odvolané radní mimo komunistů. 
A vyjednal 80 tisíc, co jako zálohu ihned 
zapůjčí nadřízený úřad jako první platbu 
za pozemek, který nakonec po rych-
lé, Havlíčkem moderované, smluvně 
provizorní, ale pořád dohodě Řeporyje 
od Sokolů koupily a jaly se zadávat pro-
jekt nové školy.

Havlíček si byl jist, že je z nejhoršího 
venku on i Řeporyje. Pravda, musel ještě 
s pomocí Staveníka nečekaně hasit nový 
sociální průšvih v už tak bídných pomě-
rech. Tu představovala pomsta Hugo 
Reisera všem, kdo se podíleli na stávce, 
která mu nedodržením termínů dodávek 
a závazků způsobila mimořádné ztráty 
na účtu i co do pověsti a kterou, tváří 
v tvář neústupným dělníkům ukončil až 
tím, že přistoupil na jejich požadavky, 
ale jen se dostal na podzim 1931 z nej-
horšího, několik desítek organizátorů 
a podněcovatelů stávky propustil.

Měl, stejně jako řada zdejších měš-
ťanů, bohatých sedláků a podnikatelů 
na komunisty delší dobu „žízeň“ a měl 
asi svaté právo svobodného kapitalisty 
demokratického státu ji takto uhasit. 
Řeporyje měly to, co fakt ve vrcholící 
světové hospodářské krizi potřebovaly 
nejméně: O pár desítek nezaměstnaných 
více i s jejich rodinami.

Havlíček zareagoval coby krizový 
manažer akčně – zřídil obecní chudinský 
fond. Nastavil způsob jeho financování 
z dávek, které brzy posvětí nové za-
stupitelstvo, okamžitě přes své konexe 
zjednal první prostředky do něj a celou 
jeho agendu, spočívající hlavně ve vyplá-
cení příspěvků hotovostních, či formou 
potravinových lístků, svěřil do rukou 

pokladníka, kterého si pro novou při-
druženou pokladnu k pokladně obecní 
provizorně, našel v Andělínu Staveníkovi, 
jež se ochotně uvolil to nějak zvládnout 
do doby než obě pokladny samozřejmě 
převezme někdo nový, určený novou 
radou a starostou, jen co budou zvoleni.

Následně Havlíček dle všeho v ti-
chosti domluvil povolební vyšachování 
komunistů, což se vzhledem k tomu, co 
předvedl Čumpelík, který už se zase hnal 
do voleb jako lídr komunistů, jevilo jako 
prozíravé. Pak ještě dojednal u Zemské 
Banky předběžný příslib úvěru ve výši 
půl milionu korun na mezitím provizorně 
„vysoutěžený“ projekt architekta Babuš-
ky za 1,3 milionu korun, vypsal nové vol-
by, počkal až vítězné komunisty - v čele 
s ctižádostivým Čumpelíkem - obejdou 
poražené strany, pogratuloval sociální-
mu demokratovi, váženému občanovi, 

podnikateli, sociálnímu demokratovi 
a novému starostovi Janu Svobodovi 
ke zvolení, sepsal závěrečnou zprávu, 
zkontroloval, že je to vše, co chtěl, za-
neseno v kronice, s potěšením si tam 
přečetl čerstvý chvalozpěv tajemníka, 
dvojitého pokladníka a kronikáře Andělí-
na Staveníka, který Havlíčka popsal coby 
„osobu uvážlivou a spásu pro Řeporyje“ 
a potom, s pocitem dobře odvedené prá-
ce navždy odjel netuše, že právě udělal 
největší chybu svého profesního života.

Místo skutečné spásy v podobě od-
halení toho, co měl dovednosti odhalit, 
selhal, což mělo mít fatální důsledky. 
Stačí si uvědomit, jak coby kontrolor 
z okresu a šajba posílil Staveníkův kredit 
a postavení už jen pouhým ponechá-
ním jej ve funkcích a přidáním dalším. 
Čumpelík musel trpět jako zvíře. Znovu 
ponížen, zrazen všemi, včetně hada 
Staveníka, kterého „udělal“ a tento mu 
za to namydlil schody a ještě předtím 
zneužil několikrát jeho důvěru a ochotu 
podepsat, co mu strčil, že je zázrak, že 
neskončil v kriminále.

A tak žil jen pro jediné. Pomstu. A pro-

tože doba, okolnosti a pozice opozicí vy-
šachovaného trpitele s houfem věrných, 
hrály v jeho prospěch, na nic nečekal.

Zastupitelé se Svobodou v čele pro-
sadili nepopulární dávky za účelem vý-
stavby školy. Řeporyje měly sice na stole 
velkolepý projekt, ale do toho musely 
pro pokračující všeobecnou bídu spo-
lečně se školskými dluhopisy tisknout 
žebračenky.

Komunisté v čele s nepříčetným, 
do opozice zahnaným (ne)vítězem Čum-
pelíkem, rozpoutali totální válku a situa-
ce jim hrála do karet – na jedné straně 
žebračenky a bída, na druhé nenažraný 
projekt školy za více než milion. Hrozby, 
letáky, hádky, už zase rozklad schůzí 
obecní rady, kde se křičelo a protože se 
komunistům podařilo přesvědčit dvě 
strany k přidání se k požadavkům na zru-
šení původního projektu a přepracování 

do úspornější verze, měl toho brzy nový 
starosta plné kecky.

Z „pohavlíčkovského“ optimismu zby-
ly ruiny, atmosféra houstla, komunisté 
kráčeli na schůzích spálenou zemí, Zem-
ská banka stále otálela s půlmilionovým 
úvěrem, do toho došla trpělivost školám 
Velké Prahy s řeporyjskými dětmi, které 
původně se uvolily provizorně přijímat, 
ale trvalo to deset let a Řeporyjských 
dětí víc a víc. Prosadili si zákaz této pra-
xe formou vyhlášky a Řeporyje musely 
narychlo od Stodůlek získat za 11 tisíc 
ročně do pronájmu školským potřebám 
odpovídající budovu v Košířích pro ně-
kolik set řeporyjských školáků, které bylo 
také třeba nějak logisticky zastřešit. To 
vše stálo peníze.

Ty Řeporyje neměly, respektive měly 
je jen díky benevolenci nového starosty 
k trikům a fixlům, kterými jej „zachraňo-
val“ Andělín, dispečer všech pokladen 
a jediný, kdo se vyznal ve všem.

Svoboda, zatlačený do kouta opozicí 
a opět fatálně rozhádaným zastupi-

Vápenka Biskup, Kvis & Kotrba, rok 1908
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telstvem, kde ztrácel půdu pod noha-
ma, nakonec ustoupil požadavkům 
a přistoupilo se k přepracování celého 
projektu. Díky bohu, že Zemská banka, 
která nikdy slíbený půlmilion nepůjčila, 

nově slíbila, už na vážno, úvěr 300 tisíc 
na nový projekt.

Když už si starosta a jeho věrní mys-
leli, že přes nekončící finanční a politické 
problémy, to nakonec nějak přeci jen 
dopadne dobře, přišla rána ze směru, 
odkud ji v takové intenzitě nečekali a už 
vůbec ne teď, když se to mělo zmátořit.

To, co Řeporyje jako firmu a její správní 
radu v čele se Svobodou nečekaně po-
tkalo v zimě 1934 bylo hotové inferno.

Sokolové, kteří z peněz za na obec 
dávno přepsaný pozemek, neviděli 

během tří let ani floka a sami už neměli 
kde brát, přešli do protiútoku a můžeme 
se jen domnívat, kdo je k tomu, toužící 
po krachu současné vládnoucí garnitury 
„zrádců“, ponoukal nejvíc.

Zažalovali Řeporyje o dlužné peníze 
plus penále. Když to zjistil architekt Ba-
buška, který už drahnou dobu urgoval 
honorář za původní projekt, nečekal 
na nic a podal žalobu také. Žádný div, že 
jako další hřebíček do rakve, dal řepo-
ryjské k soudu i stavitel Lang, který spo-
lečně s Babuškou projekt přepracovával 
a rovněž jaksi krom výmluv tajemníka 
a pokladníka neměl z jedenáctitisícové 
odměny na účtech ani floka.

Tři soudy najednou!
Do měsíce už nemluvil nikdo s nikým 

ani když se na zastupitelstvo dostavil 
alespoň někdo se o to pokusit. Totální 
průšvih a paralýza politická i ekonomic-
ká, splněný sen opozice, která měla pré 
a polovinu vesnice na své straně.

Staveník, který dávno nenapsal 
do kroniky ani řádek a když, tak o všem 
jen ne úřadu a jeho stavu, musel už sám 
ztrácet půdu po nohama. Ale hrál dále 
jako pán v touze odvrátit to, čeho se bál 
jako čert kříže. Druhého „Havlíčka“ mu 
osud do cesty nepřihraje. Zas takový 
klikař na kotrolory není.

Vydal ze sebe vše, aby uhrál všechny 
šachovnice, ale uprostřed léta 1935, 
z ničeho nic a o to víc nekompromisně 
činí kronikářský zápis, kterým bez okolků 
popíše skutečný stav věcí politických 

Jedna z mála zmínek o celém skandálu v kronikách… Klíčová událost třicátých let a rozhřešení celé krize, zásadní kauza, končí jako nenápadná zmínka, ke které se 
už nikdo nikdy nevrací…. V kronikách není o skutečně prokázané škodě ani slovo, stejně jako  o  tom, že uvedený údaj a odhad je dvoj až trojnásobný oproti tomu, co 
tvrdili kontroloři okresu i následná revize… Půl milionu rozdíl…. Je možné aby ho zcizil Staveník a kontroloři ho z toho ani nepodezírali? Absurdní cifra bude součtem 
všech hříchů všech, kdo tu něco během těch let zcizili, či se to ztratilo…. Z některých osob to činí v očích autora možná větší lumpy, než byl Staveník, který si pravdu 
o tom, co doopravdy zpronevěřil a co bezpečně jiní, vzal do hrobu. 
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i hospodářských a cupuje zdejší politiky 
i svého nadřízeného doslova na cucky:

„…Nepřekonatelné rozpory v názorech. 
Kde stavět, co stavě a kdo by měl stavět. Kle-
sající příjmy obecní, otázka školní, otázka 
nezaměstnanosti, kladly tězké překážky 
klidnému rozhodování zástupců politic-
kých stran a tři spory vedené ohledně stav-
by školy vytvořily ovzduší, v němž nebylo 
vyhlídek na potřebné a rychlé dohodnutí se 
všech nebo alespoň některých politických 
skupin na neodkladných otázkách doby…“

Autor textu je přesvědčen o tom, 
že toto Andělín zapsal (a antedatoval) 
ve chvíli, kdy už jako jediný v Řeporyjích 
věděl, co přišlo poštou.

Výměr zemského úřadu z 18. červen-
ce 1935 byl nekompromisní: Řeporyjské 
obecní zastupitelstvo je „…opět roz-
puštěno, neb následkem poměrů v něm 
zavládnuvších není sto aby plnilo povin-
nosti po zákonu mu umožněné a nelze také 
očekávati, že by se tento stav v dohledné 
době změnil.“

Starostování Jana Svobody tak skon-
čilo úplně stejně jako starostování jeho 
předchůdce. Řeporyje podruhé za pět 
let čekaly na příjezd vládního komisaře.

Čekaly jej vlastně jen osobou tajemní-
ka. Že nevzal nohy na ramena, je zpětně 
těžko pochopitelné.

A že to neudělal ani poté, co se k do-
vršení celého konce světa dozvěděl, kdo 
jede na čas dělat obci šéfa tentokrát, nad 
tím zůstává rozum stát.

Otec sedmileté dcerky, který jako 
jediný „věděl“, musel být jako neuvěři-
telně sebevědomý hráč pokeru, co se 
rozhodne hrát vabank i s černým Petrem 
v ruce a to proti mimořádně silnému, 
v té době už úředníkům široko daleko 
od Prahy na západ, známému postrachu 
šlendriánu, kterého předcházela pověst 
výkonného, nekompromisního kata.

Do Řeporyjí totiž mířil jeden z nej-
schopnějších revizorů, kterého měly 
zemské úřady k dispozici. Sám vrchní 
účetní tajemník okresního úřadu, vládní 
komisař Rudolf Kneschke.

Dnešním jazykem špičkový auditor 
a krizový manažer, navíc mimořádně 
schopný diplomat a vyjednavač, co platil 
za eso svého stavu. Spravedlivý, sociálně 
orientovaný správňák a „krizový mana-
žer“, co se opakovaně osvědčil i coby vy-
slanec vypůjčený senátu, či parlamentu, 
coby vyžádaný kádr krizových intervencí.

Eso kontrolorského stavu a člověk, 
kterého zemský úřad posílal vracet řád 
do míst, kde ostatní selhali, či odtamtud 
utíkali. Byl personou, se kterou to kdo-
koli, kdo měl v opakovaném kolapsu 
Řeporyjí pořádné máslo na hlavě, neměl 
šanci uhrát.

Přes to to Andělín Staveník uhrál!
Musel dostat strašný ceres. Čelil dle 

dostupných fragmentů zásadním vý-
hradám a nepříjemným otázkám krále 
kontrolorů a nového řeporyjského sta-

rosty. Jak to dokázal přežít, je nepocho-
pitelné, a pro koho není, ten jen nedočetl 
do konce tento text. Zpětně také nebude 
chápat, jak to Andělín dokázal.

Tajemníkem a pokladníkem všech 
svěřených úseků zůstal. A Rudolf Kne-
schke, který v něm našel sice poněkud 
svérázného, účetně dosti nedůsledného, 
ale mimořádně schopného úředníka 
a organizátora, se následně stal během 
necelého roku své intervence, starostou, 
na kterého se tu vzpomínalo mimořádně 
dobře.

Jeho kroky a opatření, zejména v so-
ciální oblasti, byly mimořádné.

Okamžitě pochopil, že celá akce škola 
je zralá na radikální řez v podobě konce 
trápení. Sokolům sice žalobu o zaplacení 
dluhu obce soudy zamítly, ale Řeporyje 
musely vrátit ten pozemek.

Konec.
Zatím odpískáno a odloženo, když je 

třeba akutně řešit chudobinec, ve který 
se městys proměnil.

Kneschke spustí doslova humanitární 
akci: nové stravenky pro chudinu, po-
travinová a materiální pomoc zemských 
úřadů včetně ministerstev, kde má ko-
nexe. Chudinský fond dostává finanční 
injekci z říše snů.

Staveník za dozoru Kneschkeho vše 
rozděluje. Městys na pokraji bankrotu 
a hladomoru se pomalu zvedá na nohy.

I proto, že tajemník, týden od týdne 
s menší mírou dozoru nového pána, 
může navíc nově (a samostatně!) formou 
drobných brigádnických prací přilepšo-
vat chudým a vyplácet jim hned hotově 
mzdu.

Samozřejmě nový ceres za stav kroni-
ky, co ji marně narychlo zkoušel dopsat. 
Kneschke to poznal, pochopil a přešel. 
A brzy si o sobě početl v superlativech. 
Nikdo neříká, že nezaslouženě:

„…obrátil vládní komisař svou pozor-
nost na podstatné zmírnění nedostatku 
v rodinách nezaměstnaných dělníků pro 
všeobecnou světovou hospodářskou krizi. 
Že byl člověkem ušlechtilým, dobrého 
srdce a měl smysl pro bídu bližního je vidět 
z přehledu akcí podniknutých k mírnění 
následků nezaměstnanosti, za část doby 
jeho úřadování od srpna 1935 do květ-
na 1936…“

Následuje popis subvencí v hodnotě 
přes čtvrt milionu Kčs, které schopný 
Kneschke v součtu sehnal: Potravinové 
poukázky v počtu skoro deset tisíc, sedm 
tisíc chlebů, stovky kil krup, brambor, 

kávy a cukru. Tuny uhlí…
Kneschke se postaral o zdejší chudé 

jako anděl spásy a část této aury do-
padala i na Andělína Staveníka. Zápřah 
ve zdejším energetickém závodě a úřadu 
jako takovém i se třemi pokladnami, co 
měl stále dočasně na krku. Vše zvládal.

Knechke navíc vydupal také ze země 
vývařovnu pro chudé děti ve staré škole 
či útulek pro nezaopatřené děti na sále 
u Josefa Klána v čísle 104. Humanitární 
stratég první kategorie.

Že je zároveň vrchním účetním kont-
rolorem s kalkulačkou v hlavě a posláním 
neomylně detekovat a následně do dů-
sledku vymýtit veš, to, pravda, nenaplnil.

Místo výslechového a kontrolního 
pekla dostal Andělín Staveník dáreček. 
Další pomyslný štempl nepostradatel-
nosti a bezůhonnosti.

I když...
Když se v létě 1936 Kneschke náhle 

loučil vypsáním voleb na prosinec, tak 
na pár měsíců předal řízení Řeporyjí zdej-
šímu vrchnímu četnickému strážmistrovi 
ve výslužbě a třetímu vládnímu komisaři 
ve funkci dočasného starosty Řeporyjí 
Františku Zachařovi.

Existují autorovi textu známé, ne-
přímé indicie a náznaky, že to nebyla 
náhoda, stejně jako nebyl jen tak Kne-
schkeho náhlý konec mise, kterou měl 
ukončit, dle zvyklostí, až po volbách. Ty 
určil Zachařovi do podzimu vypsat, do té 
doby měl tento – nově třetí vládní komi-
sař co starostoval provizorně – dohlížet 
na chod úřadu. To bylo vše. Slzy vděku 
od místních, oslavný zápis od kronikáře 
a kvapný odjezd.

Zachař omezí svou činnost na ne-
zbytné podepisování nutného a v zimě 
jsou volby.

Vyhraje Čumpelík. Neraduje se dlou-
ho. Zastupitelé opět vyšachují komunisty 
a překvapivě ukáží na starého dobrého 
Karla Ebra. Už tehdy v letech a během 
války zastupovaného pro těžkou nemoc 
skvělým, spolehlivým sedlákem Josefem 
Blažkem. Ale Karel Ebr byl frajer a muž 
čestný a rozhodný.

Krátce po svém jmenování, kdo ví, co 
tomu předcházelo a jak daleko zpátky 
a s vědomím koho k tomu dozrávalo, 
27. července 1937 se Řeporyje otřesou 
v základech. Tajemník Andělín Staveník 
je rozhodnutím starosty, posvěceným 
celou obecní radou suspendován s po-
dezřením na nevídanou defraudaci.

Situace, ve které se zdejší politici 
v čele s Ebrem ocitli, musela být šílená. 
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Stejně jako byla šílená následná snaha 
celý ten průser nějak vyšetřit a co nejvíc 
uhrát „doma“.

Řeporyje jsou mezitím přejmenová-
ny na protektorátní Rübstich, Andělín 
Staveník je na nucené domácí dovolené 
a těžko říct, co se mu honí v hlavě, přihlí-
žeje snaze komisi složené až na předsedu 
výhradně z místních „vyšetřovatelů“, 
hodit na něj vše, co je v Řeporyjích za po-
sledních deset let jaksi zašantročeno 
reálně, či domněle.

Komisi dominuje paradoxně Čumpe-
lík, co není sám z těch, co se už tehdy 
museli bát říšských úřadů nejen pro své 
stranické knížky. Začala válka. Nacisté se 
s komunisty nemazali.

Celá anabáze, ve které se Řeporyjští 
zoufale snaží dopočítat nedopočitatelné 
a kdo ví co k tomu dopočítávání „Stave-
níkova“ manka přihodit, trvá DVA roky!

Na podzim 1939 to Řeporyjští „vyšet-
řovatelé“ vzdávají. Přiznávají správním 
i trestním orgánům, že od léta 1937 
interně šetří dlou-
holetého tajem-
níka a pokladníka 
úřadu, který mož-
ná způsobil škodu 
bezmála osm set 
tisíc korun, na tu dobu nevídanou sumu, 
ze které v té době považovaly Řeporyje 
doložitelnou necelou polovinu.

Následuje nálet kontrolorů okresu, 
kteří nevěřícně zírají na to, co tu na ně 
čeká v účtárně. Torzo účetního chaosu 
takového charakteru a jeho původce 
takové drzosti, že si připadají jako v ro-
mánech Franze Kafky.

Staveník, stále tajemník, jen na nu-
cené dovolené a zbaven pravomocí, 
se s nimi tu odmítá bavit s tím, že „má 
hodně práce“, případně se baví tím, jak 
kontroloři nemohou pochopit, jak je 
možné, že celé ty roky nechali starostové 
a vládní zmocněnci Staveníka zastupovat 
radnici v místím energetickém závodě, 
kde to vypadá, že tu proud distribuoval 
Staveník a ne závod a do toho ten, pokud 
se vůbec podaří jej dostat do místnosti, 
kam jsou soustředěny útržky účetnictví, 
svědectví a výstupy komise a cokoli, 
z čeho se dá vycházet, naprosto neo-
chvějně a s úsměvem trvá na své nevině 
a nechápe, co provedl, krom toho, že 
si občas udělal účtárnu z kapes kalhot, 
šuplíku kanceláře a nestíhal přitom pro 
souběh funkcí a svěřených pokladech 
vše řádně vést.

Když se celá věc dostane nakonec 
před vyšetřujícího soudce, show Stave-
níka a zmar ruky spravedlnosti teprve 
začínají, místo aby to bylo naopak.

V už tak třaskavě situaci, kterou 
představuje disproporce mezi údajnou 
výší manka a tím, co se úřady nakonec 
pokusí prokázat, kdy to všechno nazna-
čuje těžko představitelný superbordel 
v Řeporyjích, se ještě navíc Staveník cho-
vá před soudem mimořádně suverénně 

a baví všechny přítomné líčením poměrů 
a argumentací, ve které doslova gumuje 
i vlastního advokáta a zaujme novináře, 
kteří jsou z téhle soudničky a jejího hlav-
ního aktéra u vytržení.

Vyšetřujícímu soudci vstávají vlasy 
hrůzou z práce obžaloby, která z odha-
dované výše škody stanovené kontrolory 
(rozkradený energetický podnik, chudin-
ský fond a obecní kasa celkem v součtu 
cca čtvrt milionu prvotní odhad) cítí šan-
ci prokázat tak možná pětinu a do toho 
Andělín Staveník rozebere soudní stání 
na atomy - odmítne obžalobu s tím, že 
výsledky hospodaření, které měl údajně 
falšovat, obvinění, že zpronevěřil peníze, 
nechával a nezaknihovával příjmy a fal-
šoval účetní výkazy, jsou absurdní už 
jen pro situaci, kdy je žalován za údajné 
rozkradení něčeho, o čehož rozkrádání 
nejen, že nic neví, ale nemůže prokaza-
telně vědět nic nikdo, neboť: „účetnictví 
Řeporyjí není nikdo schopen porozumět“, 
na čemž trval.

Žalobce šílel, noviny se bavily, Řepory-
je nevěřícně zíraly a vyšetřující soudce se 
s tím, co tvrdil Andělín, musel vypořádat, 
když viděl, že obžaloba jaksi ztrácí půdu 
pod nohama, protože tohle ještě nezaži-
la. A tak udělá to jediné, co dává smysl.

„V ŘEPORYJÍCH BUDE REVISE“, „NEVÍ 
SE ANI, KDO PLATIL A KDO NE“, křičí 
titulky novin poté, co soudce, státní 
rada Kaplan, tváří v tvář rozhozenému 
žalobci, Dr. Kotvovi, pobavené galerii 
novinářů a publika a tvrzení obviněné-
ho, ze kterého to vypadá, že Řeporyje, 
okresní kontrolory a postupně tři vládní 
superkontrolory si buď vodil bůh zprone-
věry a manipulace, nebo hypnotizér, pří-
padně se mu to všechno zdá, rozhodne 
o odročení soudu s tím, že když tedy ob-
viněný tvrdí, že řeporyjskému účetnictví 
„není nikdo schopen porozumět“ a po-
ložky přeložené obžalobě a obžalobou 
soudu coby cifry neodpovídají logice pro 
skutečný stav, pak tedy je třeba obrátit 
Řeporyje a jejich hospodaření jestě jed-
nou, ale totálně vzhůru nohama.

Stanoví revizní soudní komisi a do-
konce zvažuje, že se jako její formální 
hlava pojede do Řeporyjí na ten galima-
tiáš osobně podívat.

Co jiného zbývá v situaci, kdy je v evi-
dentně nejen Staveníkem rozkradených 
Řeporyjích podle řeporyjských údajně 
manko 800 tisíc, doložitelná půlka, okres-
ní kontroloři vidí o půl milionu méně 
a doložitelnou třetinu tohoto údajného 
manka a do toho všeho neuvěřitelný 
obviněný evidentně pracuje s válečnými 
poměry v Řeporyjích, kde někteří klíčoví 
svědci a kdo ví zda ne i hříšníci dávno 
stali předmětem zatýkání coby odbojáři, 

komunisté, či obojí, případně se skrývají.
Následná revise ohromí svým prů-

během a výstupy všechny, kdo se na ní 
podílejí a že už něco zažili.

Ohromí i média, která Andělína Stave-
níka pasují do role zábavného fantoma 
defraudace a génia cíleného budování 
chaosu, zatímco zdejší radní jsou za na-
zdárky.

Titulky jako „Turecké hospodářství 
v Řeporyjích“ mluví za vše.

Revizoři popisují následně během 
svých znaleckých výpovědí u soudu to, 
co je přimělo na závěr revise de facto 
kapitulovat a souběžně podat na Stave-
níka další, rožšířené trestní oznámení. Pár 
ukázek následných výpovědí pachatele, 
znalců, či přímo redakční hlášky z dobo-
vého tisku:

„Doklady buď chybí úplně nebo se jeví 
coby útržky takového rázu, že není možné 
je doklady vůbec nazvat!“

„Stav konkrétně v pokladně elektráren-
ského podniku je sice takový, že odhadem 

chybí asi 80 tisíc 
korun, ale nejprve 
bylo nutno sestavi-
ti jakýsi předběžný 
výkaz nedoložených 
výdajů, aby se dala 

vůbec najít nějaká základna k vyšetření, 
kolik skutečně chybí.“

„Tak dlouhé a svízelné revisní šetření 
jako znalci nepamatujeme. Ano, v Chu-
dinském fondu chybí 52 tisíc, v elektrá-
renském podniku by se vlastně podle těch 
několika důkazů v podobě torz dokladů 
nedostávalo na nedoplatcích konzumentů 
za odebraný proud na 213 000, ale s jisto-
tou to říci nelze“.

„V onom elektrárenském podniku byla 
kalkulační škoda odhadnuta na sto tisíc. 
Staveník, ale nedával kontrolorům přesné-
ho vysvětlení, odkazoval na své výpovědi 
až na příště, prý je tolik přetížen prací, že 
nemůže hned na všecko odpovědět a po-
dobně.“

„Pán obecních financí zamíchal řepo-
ryjským účetnictvím tak, že ani znalci se 
v něm nevyznají“.

„Pokladní hotovosti během své úřední 
éry pokládal do všemožných zásuvek. 
Nebo je přechovával ve vlastních kapsách. 
Hájil se velmi originálně: Všechno to nosil 
v hlavě, měl v tom ze začátku pořádek, ale 
potom to narostlo tak, že ztratil přehled… „

Pan Staveník se v tom prostě vyznal 
a tak otcové městští zahmouřili obě oči nad 
tím, že funkci obecního tajemníka a obec-
ního pokladních nelze podle platných 
ustanovení přiděliti jednomu člověku. Pro-
tože to drahný čas dělalo dobrotu, byl pan 
Andělín přidělen také místním elektrickým 
podnikům, v nichž rovněž zastával úřad 
pokladníka…. Účetnictví všech podniků, 
které byly z vůle obecních funkcionářů pod 
správou pana Staveníka, je tak tajemné 
a nepořádné, že z jeho trosek ten nejlepší 
znalec nemůže zjistit, kam se co podělo…
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Tři dny před Vánoci 1940 se senát 
v čele se státním radou, soudcem dok-
torem Kaplanem na Pankráci u Krajského 
soudu dlouho radil poté, co jeho hlava 
férově nedala žalobě, kterou za stát a po-
škozené Řeporyje zastupoval nešťastný 
státní žalobce Kotva ani milimetr.

Systém jako takový byl ponížený 
už jen tím, že žaloba nakonec obvinila 
Andělína Staveníka ze zpronevěry pou-
hých v součtu 52 tisíc 
z chudinského fondu 
a obecní kasy a 16 
tisíc z elektrárenské-
ho podniku (poté, 
co revise shledala, 
že jednoznačně ale 
chybí skoro tři sta 
tisíc!). Staveník, který 
odsoudil i svého ad-
vokáta do role statis-
ty, dostal velký pro-
stor se hájit a nebohý 
Kotva se dlouho tak 
nezapotil, jako při 
střetu s do poslední 
chvíle na své nevině 
trvajícím, výtečně 
argumentujícím ob-
žalovaným.

O tom je dodnes 
zapsáno na zapad-
lém místě v obecních 
kronikách, že měl 
způsobit škodu přes 
782 tisíc, z čehož pro-
kazatelně zprone-
věřil 384 000 korun 
československých. 
Ani slovo o tom, co 
v yčísli ly skuteční 
kontroloři a revizoři, 
neboť to do kronik 
napsat nešlo. Někde 
chybí půl milionu, 
že?

Buď jak buď, An-
dělín Staveník byl na-
konec říšským protektorátním krajským 
trestním soudem na pražské Pankráci 
odsouzen za defraudaci ve výši pouhých 
dvacet pět tisíc tři sta sedmdesát pět 
korun.

Za to dostal rok a půl těžkého žaláře. 
Tedy nejhorší káznice, trest zostřený tvr-
dým lůžkem a co čtvrt roku půst.

Pro úřad, na kterém dávno visí hákový 
kříž a Staveník do něj čtvrtým rokem 
nesměl vstoupit, pracuje papírově až 
do dubna 1941, kdy z něj udělá defini-
tivně vězně a bývalého tajemníka br-
něnský Nejvyšší soud Protektorátu Čechy 
a Morava, kam se fantom řeporyjského 
účetnictví odvolá.

Do Řeporyjí se Andělín Staveník, 
křtěný Engelbert, ročník 1900, už nikdy 
nevrátí. Stejně jako nikdy už není odsou-
zen za něco jiného.

Celá story je po válce tabu takovým, 
že zde zůstane žít i jeho rodina, protože 

náš starý známý Karel Čumpelík už zase 
hýbe zdejším děním a má tisíc a jeden 
důvod nechat spolu s dalšími komunisty, 
co tu nakonec v roce 1955 rozhodli, že 
bude zase vedena a zpětně do dvacá-
tých let dopsána (!) kronika, spát příběh 
spektakulární rozkrádačky, na jejímž 
začátku byl jeden hloupý a tehdy ne-
zkušený bolševik, který nejen, že sám 
na úřad přivedl Andělína Staveníka, ale 

také mu dal obrovskou moc a důvěru, 
aby tento následující zbytek meziválečné 
dekády, kdy tu komunisté dle kronik buď 
vládli, či vládnout dle vůle dělnictva měli, 
udělal pitomce úplně ze všech, včetně 
těch, co se na něj pak evidentně pokusili 
hodit hříchy své a odseděl si to jen rok 
a půl a to ještě za cenu vyšetřování, co 
trvalo tak dlouho a způsobilo ostudu 
takovou, že na to fakt nejde než zkusit 
zapomenout.

Do kronik to rozhodně psát nešlo.
Andělín Staveník, pro svá tři vnoučata 

„dědeček Bertík“, dožil jako spokojený 
senior a zemřel v sedmdesátých letech.

 

Tento text byl rozepsán před dvěma 
lety, aby byl ponechán v šuplíku po šoku, 

který autorovi, pátrajícímu po fantomově 
poválečném osudu, či jakékoli informaci 
o něm, způsobilo zjištění, že jedna velmi 
nemocná, duchem již nepříliš přítomná, 
velmi stará paní, kterou zná, stejně jako 
jeden z nejstarších občanů Řeporyjí, její 
manžel, čiperný hodný pán, co se občas 
dá s autorem do řeči, jsou dcerou Andě-
lína Staveníka (!!) s manželem.

Proč letěl text do šuplíku, kdo a proč 
mi – nehledě na roz-
hodnutí jeho publikaci 
odložit – následně ne-
čekaně mile pomohl 
získat snímky démo-
na řeporyjské účtárny 
a proč nenapíše o více, 
je snad zřejmé.

Stejně jako to, že 
řeporyjská historie, 
zejména první polovi-
na 20. století je něčím, 
co ani zdaleka není 
dostatečně popsáno 
a zůstává v ní obrovské 
penzum dosud nepro-
bádaného a nevysvět-
leného.

Příběh Andělína 
Staveníka, kronikáře, 
co psal nepsal historii, 
již sám vytvářel, fasci-
nujícího šotka, co zřej-
mě využil příležitosti, 
která z něj nakonec 
před zákonem neudě-
lala zločince a legendu 
kriminalistiky i přes to, 
že pravděpodobně 
byl zdejší pohromou 
z dob hospodářské 
krize mnohem větší 
než samotná hospo-
dářská krize a muže, 
který zesměšnil celou 
generaci zdejších mo-
cipánů a svým odha-

lením ji znemožnil tak, 
že ho ta další gumovala z historie, co 
to jen šlo, budiž příběhem, který jest 
nejlepším důkazem toho, jak nepro-
bádaná a fascinující jsou dodnes bílá 
místa řeporyjských dějin a jejich, dávní 
kronikáři prominou, jednoznačně místy 
cinklých kronik a jejich prostřednictvím 
cinklé historie jako takové.

Autor textu, ač bádal zatím jen chvíli 
a jistě neohrabaně a amatérsky, si je i tak 
jist, že historie místy cinklé, tak, že by 
zíralo i řeporyjské účetnictví ďábla, co 
se jmenoval Andělín.

Pavel Novotný
starosta@prahareporyje.cz

Autor děkuje těm, které při práci na příběhu 
oslovil a kteří mu s nevšedním pochopením 
vyšli vstříc i přes to, že se téma dotýká 
člověka, který byl jejich dědečkem a pra-
dědečkem a vesměs dodnes žijí se svými 
rodinami v Řeporyjích.

Andělín Staveník, šedesátá léta



16 Řeporyjské Echo 282

červen 2021Info z MČ

Výbor pro výstavbu a rozvoj 
Zastupitelstva MČ Praha-Řeporyje
Zápis z jednání č.VVR14 konané dne 
15. 6. 2021
Přítomni: Mgr. Radek Hanák - předseda 
výboru; Daniela Čubová - člen výboru; 
Karel Doláš - člen výboru; Ing. Iveta Kopři-
vová - člen výboru; Marie Vaňatová - člen 
výboru; vedoucí HSO - Lenka Bártová
Omluveni: Ing. jiří Chmelíř, Jan Gebauer

Jednání bylo zahájeno v 18.10 hodin, 
kdy bylo přítomno 5 členů Výboru, ten 
je tudíž usnášeníschopný. 

K jednotlivým bodům programu:
1. RD Řepora V – etapa 1, 2 (projed-
nání výstavby komunikace, IS a RD 
na pozemcích v k.ú. Stodůlky, při ul. 
Stivínové a U Řepory)
Usnesení číslo: 0036/2021/VVR14
Výbor pro výstavbu a rozvoj
1) se seznámil
s projektem k výstavbě komunikací, IS 
a RD na pozemcích v k.ú. Stodůlky (při ul. 
Stivínové a U Řepory), v rámci stavby „RD 
Řepora V - etapa 1, 2“;

2) doporučuje
ZMČ Praha - Řeporyje požadovat po de-
veloperovi upravit projekt tak, aby:
- byla prověřená prostupnost území pro 
pěší v návaznosti na ul. Sekyrova,
- byla zajištěná výsadba stromů v ulicích 
tak, aby nekolidovaly se sítěmi,
- bylo vyřešené zasakování u RD D13 až 
D16 a D23 až D28 - přepad není sveden 
do vodoteče,

- v projektu bylo minimálně jedno trvalé 
stanoviště pro kontejnery na tříděný 
odpad.
Usnesení - Schváleno (Pro: 5, Proti: 0, Zdržel 
se: 0, Poznámka: )

2. Obnova vodovodního řadu v ul. 
Tělovýchovná a okolí, výstavba kana-
lizace v ul. Tělovýchovná – projednání 
PD
Usnesení číslo: 0037/2021/VVR14
Výbor pro výstavbu a rozvoj
1) se seznámil
s projektem na výstavbu kanalizace 
a obnovu vodovodního řadu v ul. Tělo-
výchovná;

2) doporučuje
ZMČ Praha - Řeporyje souhlasit s výstav-
bou kanalizace a obnovou vodovodního 
řadu v ul. Tělovýchovná, podle projektu 
zpracovaného firmou SATRA, spol. s.r.o.
Usnesení - Schváleno (Pro: 5, Proti: 0, Zdržel 
se: 0, Poznámka: )

3. Žádost o souhlas ke stavbě sklado-
vací plochy na pozemku parc.č. 1780/4 
v k.ú. Řeporyje
Výbor pro výstavbu a rozvoj
1) se seznámil
s projektovou dokumentací ke stavbě 
skladovací plochy na pozemku parc.č. 
1780/4 v k.ú. Řeporyje;

2) konstatuje, že
navržené funkční řešení s sebou přináší 

přílišnou dopravní, hlukovou a hygienic-
kou zátěž, což je třeba řešit komplexně 
tak, aby nebyla zatížená obytná zástavba 
a proto doporučuje ZMČ Praha - Řepory-
je s návrhem nesouhlasit.

4. Žádost o projednání PD k novostav-
bě RD v ul. Bílovská, parc.č. 1376/276 
v k.ú. Řeporyje
Usnesení číslo: 0038/2021/VVR14
Výbor pro výstavbu a rozvoj
1) se seznámil
s předloženým projektem ke novostavbě 
RD v ul. Bílovská na pozemku parc.č. 
1376/276 v k.ú. Řeporyje;

2) doporučuje
ZMČ Praha - Řeporyje souhlasit se stav-
bou nového RD v ul. Bílovská, na pozem-
ku parc.č. 1376/276 v k.ú. Řeporyje.
Usnesení - Schváleno (Pro: 5, Proti: 0, Zdržel 
se: 0, Poznámka: )

5. Žádost o projednání PD ke sta-
vebním úpravám RD čp. 545 v ul. 
Smíchovská
Usnesení číslo: 0039/2021/VVR14
Výbor pro výstavbu a rozvoj
1) se seznámil
s předloženou projektovou dokumentací 
ke stavebním úpravám domu čp. 545 v ul. 
Smíchovská, Praha 5;

2) doporučuje
ZMČ Praha - Řeporyje vydat souhlasné 
stanovisko ke stavebním úpravám domu 
čp. 545 v ul. Smíchovská, Praha 5 spočí-
vajících v úpravách střechy a podkroví.
Usnesení - Schváleno (Pro: 5, Proti: 0, Zdržel 
se: 0, Poznámka: )

Zapsal: vedoucí HSO - Lenka Bártová

O nových technologiích se mluví 
často a v různých souvislostech, 
málokdy se však dozvídáme, že 

mohou pomáhat i ohroženým dětem, jako 
například v projektu KLOKTEX.

Co je to projekt KlokTex?
Kontejnery na textil, oblečení a obuv 
pro děti i dospělé

Jde o charitativní a ekologický pro-
jekt, který podporuje především Fond 
ohrožených dětí Klokánek. Po celé České 
republice jsou rozmístěné kontejnery 
s logem klokánka na sběr nepotřebného, 
avšak použitelného oblečení a obuvi. 
Odevzdáním takovýchto oděvů, obuvi, 
textilu, ale i hraček do těchto kontejnerů 
se jejich dárci přímo podílí na pomoci 
jak materiální, tak hlavně finanční. Více 
na www.KlokTex.cz.

„Projekt byl spuštěn s cílem pomoci 
těm, kteří naši pomoc potřebují. Díky 
všem dárcům oblečení a obuvi jsme 

v rámci projektu finančně podpořili 
charitativní organizace částkou pře-
vyšující 3 miliony korun. Tuto pomoc 
se budeme i přes nelehké období snažit 
nadále navyšovat.“ říká Ing. Pavlína Kle-
mentová, jednatelka společnosti. 

Efektivita klíčem k podpoře
Projekt KlokTex zahrnuje stovky 

kontejnerů rozmístěných po celé České 
republice. Městská část Praha – Řepo-
ryje se do projektu pomoci 
zapojilo již před lety. V rámci 
projektu se musí velmi efektiv-
ně řešit provoz celého systému, 
jejich výrobu, svoz a třídění 
odevzdaného textilu a obuvi, 
aby náklady s tím spojené, 
nepřevýšily přínosy celého 
projektu.

Jednou ze zásadních ná-
kladových položek je svoz 
odevzdaného textilu a obuvi. 

Optimální plánování svozů s ohledem jak 
na rozmístění kontejnerů, tak zejména 
na jejich naplnění, tak zásadně ovlivňuje 
efektivitu celého procesu a má přímý 
dopad do nákladů projektu.

Vedení projektu KlokTex si pro řešení 
optimalizace svozů vybralo společnost 
Sensority, s.r.o.. Díky této spolupráci 
se optimalizují náklady svozu a také se 
přispívá ke snížení emisí díky chytré 
logistice.

Moderní technologie pomáhají v charitativních projektech
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Konečně se v květnu vrátil život 
částečně do normálu a mohli 
jsme se začít zase pravidelně 

scházet, i když jen v omezeném počtu. 
Protože bylo času na natrénování všech 
disciplín málo, a nebylo v našich silách 
natrénovat na závody se všemi čtyřiceti 
dětmi, povolali jsme jen družstvo nej-
starších. Postupné uvolňování vládních 
opatření nám také dovolilo opět pořádat 
veřejné akce a jiné činnosti.

První dětský trénink se věnoval požár-
nímu útoku. Všichni jsme po tak dlouhé 
době nic nedělání trochu tápali, ale 

naštěstí to netrvalo dlouho a začalo se 
s pořádným trénováním. Předposlední 
květnový víkend nás totiž čekala první 
část závodu hry Plamen, a to v disci-
plínách CTIF. Tato soutěž se z důvodu 
vládních opatření konala formou kempu, 
kde si soutěžní týmy nejprve disciplíny 
natrénovaly a poté se změřil platný čas. 
Po součtu této části jsme obsadili pro-
zatímní druhou příčku (štafeta CTIF – 2. 
místo, útok CTIF – 3. místo) a mohli se 
věnovat trénování ostatních disciplín.

Poslední květnovou neděli jsme pak 
v rámci dětského dne uspořádali pohád-
kový les. Děti dostaly na startu soutěžní 
kartu s mapkou, na které byla zakreslená 
stanoviště disciplín. Hlavním úkolem 
bylo splnit všechny disciplíny, nasbírat 
razítka od všech pohádkových postav 

a vyplnit tak soutěžní kartu. Za vyplně-
nou kartičku si pak mohly děti u stánku 
s cenami vybrat odměnu. Odpoledne se 
vydařilo a děkujeme Všem, kteří dorazili.

I další týden byl velice nabitý. Protože 
do seznamu naší techniky přibyl i člun, 
tak se někteří členové naší výjezdové 
jednotky rozhodli projít kurzem Vůdců 
malého plavidla. Hned první červnový 
den tak kluci zamířili směr Státní pla-
vební správa, završit kurz písemnými 
testy. Testy nejsou nic lehkého, ale kluci 
se s tím poprali a nyní se můžou zapojit 
třeba i do záchrany na vodě.

První červnovou sobotu nás čekali 
hned dvě akce. Během dopoledne uspo-
řádala naše výjezdová jednotka cvičení 
dobrovolných jednotek na řeporyjském 
sile. Cvičení se zúčastnily i jednotky 
okolních sborů a celé cvičení se konalo 
pod dohledem velitelů od HZS Praha. 
Hlavním předmětem cvičení byl požár 
ve strojovně a záchrana osob. Výstup 
na silo v plné výstroji nebyl určitě jed-
noduchý, ale jak se říká, těžko na cvičišti, 
lehko na bojišti. Během cvičení se zjis-
tily nedostatky, ze kterých se jednotky 

Hasiči v létě

poučily a každý si určitě odnesl nové 
poznatky, tak aby byli všichni při ostrém 
zásahu připraveni.

Odpoledne pak na starší děti čekala 
druhá část závodů hry Plamen v Třebo-
nicích. Závody se opět konaly na nájez-
dy, tak aby se soutěžní družstva nepo-
tkávala a ve finále to byly ty nejrychlejší 
závody, které jsme zažili. Tentokrát nás 
čekala štafeta 4 × 60 m s překážkami, 
štafeta dvojic a požární útok, kde jsme 
se umístili na 2., 3. a 3. místě. V celkovém 
součtu všech disciplín se družstvo star-
ších umístilo na krásném 2. místě. Dětem 
bychom chtěli poděkovat za výkony, 
super kolektiv a stále dobrou náladu.

Jako každým rokem, i když tentokrát 
spíše v dospělém kolektivu, se opět vy-
jelo na společný víkend na Slapy. Počasí 
nám přálo, a tak jsme celý víkend strávili 

u vody koupáním. A protože už mají kluci 
papíry na čluny, tak neváhali, hned si 
dva vypůjčili a všechny povozili. Během 
tohoto víkendu se také část výjezdové 



18 Řeporyjské Echo 282

červen 2021Hasiči • Info z MČ

Kulinářské okénko
Dorada, orada, komarča. 

to všechno jsou názvy se 
kterými jsem se na svých 

dovolenkových cestách setkala 
pokud jsem si k večeři chtěla do-
přát Pražmu královskou. Jinak 
taky Mořan či pražan zlatý, zlatý 
jako hvězda a tou pro mne tedy 
pražma mezi rybami je! Hvězda, 
kterou už staří Řekové zasvětily 
bohyni lásky Afroditě. Je to typická 

středomořská ryba, přestože žije v rozsáhlé oblasti táhnoucí 
se od Britských ostrovů přes Středozemní moře až ke Kap-
verdským ostrovům. Při jejím lovu se nejčastěji používají 
vlečné sítě a pruty. Nejvíce volně žijících exemplářů se uloví 
v Řecku, Turecku, Itálii a Severní Africe. Jemné maso vyniká 
chutí a obsahuje poměrně málo kostí a tuku, zato je bohaté 
na bílkoviny. Příprava je rychlá a snadná a perfektně se hodí 
na grilování, poté se nejčastěji smaží nebo peče v krustě ze 
směsi mořské soli, bílků a koření, což jsou spolehlivé postu-
py, při nichž se jemné maso pražmy nerozpadne. Grilovaná 
pražma mě svou chutí vždy přenese na můj oblíbený řecký 
ostrov Samos a připomene mi moře. Rozpálené uličky pří-
mořských rybářských vesniček a vůni grilovaných ryb která se 
tam odevšak line. Vykouzlete si se mnou tuhle dovolenkovou 
atmosféru i doma a užijte si ji se sklenkou vychlazeného bílé-
ho vínka. Protože co? Ryba musí plavat, tak čin, čin, na Vaše 
zdraví a vydařené léto.

Afroditina 
grilovaná 
pražma
2 ks pražmy královské
2 ks bio citronu
2 str česneku
snítky rozmarýnu
snítky tymiánu
hladkolistá petržel
100 ml olivový olej
brambory
rajčata
papriky
a další zelenina 
vhodná ke grilování
zeleninová obloha 
dle chuti

Vykuchané ryby omyjte, osušte a na bocích udělejte několik 
zářezů. Ryby z obou stran potřete citronovou šťávou, osolte, 
opepřete a zastříkněte olejem. Břišní dutiny vyplňte bylinkami 
a kolečky citronu. Pozvolna z obou stran ogrilujte, asi 15 min. 
Z 80 ml oleje, rozmělněných stroužků česneku a nasekané 
petrželky připravte směs kterou hotové ryby potřete.
Podávejte s grilovanou zeleninou dle vlastní volby.

jednotky zúčastnila cviče-
ní pořádaného HZS Praha. 
Součástí cvičení byl i nácvik 
součinnosti profesionálních 
a dobrovolných jednotek.

Na závěr června se pak 
konal městský závod vý-
jezdových jednotek SDH 
ve vyprošťování zraněných 
osob z havarovaných vozidel. 
Akce se konala na řeporyj-
ském tržišti celé sobotní 
dopoledne. Závodu se zú-
častnily nakonec jen dva 
vyprošťovací týmy, ale i tak 
bylo na o koukat. Naši kluci 
dokázali obhájit první příčku 
z let předchozích a pojedou 
reprezentovat Prahu na mis-
trovství ČR, které by se mělo 
konat koncem září v Praze. 
Děkujeme klukům z Písnice 
za konkurenci a gratulujeme 
ke druhému místu.

Mimo jiné se stále věnuje-
me přípravě tábora, který se 
koná prvních 14 dní v srpnu. 
Věříme, že ti, co jedou s námi, 
se těší tak, jako my vedoucí. 
Přejeme Všem příjemné léto 
a dětem krásné prázdniny. 

Andrea Svobodová
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Od 5. do 13. června probíhala ve Studiu 
Bubec tradiční akce  Art Safari, tentokrát 
na téma spolupráce. Vybraní umělci, 
kteří patří ke kmenovým autorům Studia 
a podíleli se významně na jeho existenci, 
byli  vyzváni k  volbě spolupracovníka či 
spolupracovníků, s  nimiž dílo či instalaci 
pro přehlídku společně vytvoří. 

V   t o m t o  d u c h u  b y l  k o n c i p o v á n 
i  doprovodný program a  tak jsme mohli 
vidět například společné představení 
Studia Citadela a  Bohnické divadelní 
společnosti, koncert pěveckého sboru 
Elpida, který tvoří pětadvacet dam ve věku 
od šedesáti do osmdesáti let a  Václava 
Havelky, frontmana kapely Please The 
Trees a na bicí je doprovodil mladý bubeník, 
syn Václava Havelky. Takže vystoupení bylo 
vskutku mezigenerační. 

Prázdniny ve Studiu Bubec
V červenci budete moci navštívit v Galerii 
Bubec výstavu Petry Polifkové a v srpnu 
výstavu věnovanou životnímu jubileu  
Kurta Gebauera.

Jak už jsme informovali v  minulých  
vydáních, máme pro děti na prázdniny 
připraveny tvůrčí příměstské tábory. 

Antonín Kopp 
Petr Vrána

krása krize/ 
šamanů vize

Vernisáž
30. 9. v 18 hodin
1. 10.– 31. 10 . 2021

Otevírací 
doba:

Po–Ne
10:00–17:00

2021>>

Na Zahradě Bubec jsme otevřeli umělecký 
bar a tak v pátek od 15:00 do 19:00, v sobotu 
od 13:00 do 19:00 a v neděli od 13:00 do 
17:00 hodin si můžete zajít na výbornou 
kávu.

Podzimní sezona ve Studiu Bubec
Galerie Bubec připravuje od 1. 10. výstavu 
Antonína Koppa a Petra Vrány.

Už nyní můžete hlásit své děti na výtvarné 
kurzy, které budeme otevírat od září 2021:

Středa a pátek
• Multimediální tvorba s Šárkou pro děti od 
7 do 15 let
Kurz je určen pro děti, které se chtějí naučit 
například fotografickým a  grafickým 
technikám a  využívat  jak klasické tak 
současné  digitální metody.

Čtvrtek
• Ateliér s Kristýnou pro děti od 7 do 9 let 
• Ateliér s Kristýnou pro děti od 10 do 15 let
Kurz je zaměřen na tvořivé prožívání 
světa, fantazii, řemeslnou dovednost 
a uměleckou estetiku.  

Pátek
• Dopolední školička pro nejmenší s Arjanou  
pro děti od 2 let
Kreativní aktivity zaměřené na celkový 
rozvoj dítěte, hlavně důraz na činnosti 
výtvarné, hudebně-rytmické a  divadelní, 
každé dopoledne vycházka do okolí na 
Zahradu Bubec, do Prokopského údolí. 

Od druhého pololetí budou každé úterý 
probíhat arteterapeutické setkávání 
s Václavou (pro věkové skupiny 3–4,5 let, 
4,5–7 let, 7–10 let).

7. června jsme konečně mohli pokřtít 
knihu Bubec 20: Příběh uměleckého studia. 
Během slavnostního  večera vystoupili 
na společné performanci umělci Miloš 
Šejn s  Vladimírem Javorským a  Eliška 
Brtnická s Jaroslavem Kořánem. 

fota: Ja Rasch



20 Řeporyjské Echo 282

červen 2021Kultura

Hudební obor

Během června se v naší škole konají 
koncerty absolventů. Bohužel 
vzhledem k vládním omezením 

nemohly proběhnout „velké“ tradiční 
koncerty v Libeňském zámečku a Čes-
kém muzeu hudby. Nechtěli jsme, aby 
naši skvělí žáci o svá absolventská vy-
stoupení přišli.

V rámci nastavených proti-corona-
virových pravidel jsme uspořádali tři 
malé koncerty v sále škole s omezenou 
kapacitou diváků. Záznamy z koncertů 
jsou přístupné na facebooku školy – face-
book/SzusSkolaProRadost.

Za Výtvarný obor absolvovaly 7. roč-
ník Základního studia Kačenka Teclová 
a Karolínka Vlasová.

SZUŠ Škola pro radost – červen

Karolína Vlasová

Kateřina Teclová
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Názory občanů a členů zastupitelstva (články nejsou redakčně upravené a vyjadřují pouze stanovisko autorů)

Tipy na vycházku

Protože je toho i na našeho starostu 
s těmi obžalobami nějak poslední 
dobou moc a i on v tom ztrácí 

přehled necháme ho trochu vydechnout.  
Ještě, že má pan starosta tak skvělé 
zastupitele, kterým je to úplně jedno, 
stejně jako příslušným státním orgánům.

Dovolím si vám navrhnout podve-
černí vycházku. Od zastávky u ořeš-
ského kostela půjdete přes regulované 
parkoviště / v Řeporyjích nic takového 
nenajdete/ směrem ke Slivenci. Na konci 
domů odbočíte doprava a projdete až 
na druhou stranu kopce. Odtud můžete 
vystoupat přímo na vrchol navážky, nebo 
dojít po vrstevnici mírnou a velmi dobře 
upravenou cestou až nahoru. Za trochu 
fyzické námahy budete odměnění nád-
herným výhledem do celého okolí.  Stojí 
za povšimnutí, co Ořech dokázal vytvořit 
z ošklivé navážky. Směrem ke Kopanině 
uvidíte krásnou novou retenční nádrž,ve 
které se možná dá i koupat. Od Ořecha 
k ní vede krásná široká a pohodlná cesta 
s odpočinkovými lavičkami. Bohužel tato 
idyla končí jakmile se dostanete do ka-
tastru Řeporyje. Tam si na něco takového 
nehrají. Pozoruhodné na tom je to, že ač-
koliv toto dílo stálo 6 milionů, Ořech za to 
nemusel zaplatit ani korunu. Vzpomněl 
jsem si přitom na velký pozemek táhnou-
cí se od Bubce až nahoru k lesíku, který 

je v péči obce. Každá normální obec by 
tady s minimálními náklady dávno vybu-
dovala lesopark nebo něco podobného. 
Řeporyjské vedení se asi rozhodlo zde 
zřídit ukázku neproniknutelného bou-
bínského pralesa a podle toho to vypadá.

Tip na delší výlet romantickým mo-
toráčkem. V Řeporyjích nastupte do Re-
gionovy a jeďte do zastávky Hostivice 
U hřbitova s přestupem v Rudné na jed-
novozový motoráček. Zde vystupte 
a hned na kraji hřbitova uvidíte jak také 
může vypadat opravdová pieta vojákům 
ROA. A není k tomu potřeba informační 
deska za dvěstě tisíc ani umělecké dílo 
za šestset tisíc. Dokonce není potřeba 
tuto pietu nepřetržitě sledovat kamera-
mi. Dnes už každý ví, že autorům řeporyj-
ského díla vůbec nešlo o nějakou pietu, 
ale hlavně o provokaci. Nejsmutnější 
na tom je to, že toto dílo schválili jako 
vždy jednomyslně řeporyjští zastupi-
telé. Po zastávce v Hostivici můžete 
pokračovat známou a nádhernou tratí 
až na Smíchovské nádraží.

Že řeporyjští zastupitelé schválí sta-
rostovi cokoliv uvedu ještě na jednom 
příkladu. Před více jak rokem přišel pan 
starosta s návrhem na změnu proná-
jmu části pozemku Na tržišti místnímu 
pivovaru místo za symbolickou korunu 
za tržní pronájem. Ta částka nebyla 
zdaleka tržní, ale o to tady vůbec nejde.  

Podle mého názoru ta zahrádka je jedna 
z mála hezkých věcí která v Řeporyjích 
vznikla a pivovar by si za to zasloužil 
bezplatný pronájem na řadu dalších let.  
Jde o to, že starosta v usnesení navrhl 
pronájem pozemku 3 × 5 m i když kaž-
dý musí vidět, že zahrádka je nejméně 
třikrát větší. Přesto toto usnesení bylo 
zastupitelstvem jednomyslně schváleno. 
Co k tomu víc dodat.

Chci se zmínit ještě o jedné věci, 
za kterou mě pan starosta označil za ší-
leného. Blíží se k realizaci stavba skate-
parku za 10 milionů. Nevím, jestli pro 
obec, která má desítky ulic v dezolátním 
stavu a bez chodníků má být prioritou 
zrovna skatepark. To si snad může dovolit 
takový Ořech, kde nenajdete jedinou 
neupravenou ulici. I když Ořech postavil 
skatepark daleko od nejbližších domů, 
přesto na posledním zasedání zastupitel-
stva se řešila stížnost občanů na hlučnost 
provozu parku. U nás tomu bude podle 
pana starosty trochu jinak. Skatepark 
bude součástí tzv. odpočinkové zóny 
kde budou relaxovat maminky s kočár-
ky. Asi už jsem opravdu jak říká starosta 
osmdesátiletý kmet a pošuk který tomu 
nerozumí a jenom remcá.

Přesto pěkné léto a hezkou dovolenou 
všem přeje pošuk

Abrham

Mile Řeporyjské Echo, 

je tomu přesně dva roky od doby, kdy 
jsme se za prací přestěhovali do Pra-
hy. Naší dceři Aleksandře byly tehdy 

čtyři roky a tak jsme pro ni začali řešit 
mateřskou školku. Nikdo z nás ovšem 
neuměl česky.

U našeho domu byl v tu dobu k dis-
pozici časopis Řeporyjské Echo, který 
jsme četli se slovníkem a dozvěděli se, 
že právě probíhá zápis do mateřské 
školy. Tak to tedy zkusíme!

U vstupu do školky jsme se setkali 
s paní ředitelkou Dianou Schreierovou 
a paní učitelkou Janou Jůzovou, které si 
okamžitě začaly se Sašou povídat česky. 
Ochotně jí ukázaly školku a pověděly 
všechno o provozu a rozdělení do sku-
pin. Bylo to velmi příjemné setkání, 
a tak jsme se tehdy vraceli domů trochu 
smutní, protože jsme neviděli velkou 
šanci na přijetí. Právě jsme se přistě-
hovali, bydlíme téměř dva kilometry 
od školky a spousta dalších zájemců 
byla jistě přihlášena dávno před námi.

Následující měsíc v novém prostředí 
uběhl jako voda a my jsme opět viděli 
další číslo časopisu Řeporyjské Echo. 
Byla v něm mimo jiné i seznam dětí, 
přijatých do zdejší mateřské školy. Kont-
rolovali jsme ho v podstatě jen ze zvyku 

a neuvěřitelné se stalo skutkem. Naše 
Saša bude chodit do pražské školky.

V září Aleksandra nastoupila a paní 
učitelky Jana Jůzová a Věra Šottová 
s ní začaly velmi laskavě, trpělivě a sys-
tematicky pracovat. Její slovní zásoba 
a znalosti češtiny rostly každým dnem, 
rychle se vyvíjely i další dovednosti 
a přibývaly znalosti a také kamarádi. 
V příjemném, přátelském a inspira-
tivním prostředí naší mateřské školy 
strávila naše dcera jeden a půl roku než 
byla školka z důvodu protiepidemio-
logických opatření uzavřena. Celou tu 
dobu jsme se snažili všichni doma učit 
česky (teď už i mnohdy od své dcery). 
Spousta volného času dítěte byla vypl-
něna i matematikou a čtením. Přečetli 
jsme mnoho různých knih v češtině a to 
hlavně díky knihobudkám (velké díky 
jejich iniciátorce paní Lence Fialové).

A přišel opět duben. Je třeba se 
zapsat do první třídy. Vydali jsme se 
tam opět celá rodina a hned u vchodu 
jsme narazili na paní ředitelku Lenku 
Weignerovou. Zatímco jsme čekali až 
na nás přijde řada, Saša začala hlasitě 
předčítat informace z lístků předško-
láků. Paní ředitelka se překvapeně 
zeptala, zda dcera umí opravdu číst 
a vzala nás do třídy paní učitelky Jany 

Zouvalové, kde právě probíhala on-line 
výuka. Tady naše Aleksandra vypočítala 
příklady napsané na tabuli a paní ředi-
telka se k našemu velkému překvapení 
zeptala, zda nechceme Sašu poslat 
rovnou do druhého ročníku. Teď by ab-
solvovala zbytek první třídy s ostatními 
prvňáky a od září by nastoupila do třídy 
druhé. Samozřejmě souhlasíme.

Od té doby již uplynuly dva měsíce 
a dnes je Den dětí. Děti, smysl našich 
životů. Často si s vděčností promítá-
me události těch uplynulých dvou 
let v nové zemi a cítíme velký vděk 
a úctu k osazenstvu mateřské školy, její 
ředitelce a pedagogům, kterým děku-
jeme za skvělý start do nového života 
naší dcery i celé rodiny. A jsme také 
neskonale vděčni ředitelce základní 
školy, která nejenže viděla v Saše nějaký 
potenciál, ale nebála se realizovat na-
prosto nestandardní krok, aby pomohla 
jejímu dalšímu rozvoji.

Děkujeme.
Artem, Valentina a Aleksandra

Echo
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Srdečně blahopřejeme všem 
občanům, kteří v měsíci červnu 

oslavili významné životní jubileum.
Hodně štěstí, pohody a hlavně zdraví 

do dalších let přeje 
MČ Praha-Řeporyje.

ŘÁDKOVÁ INZERCE

OPRAVA ŽALUZIÍ - VÝMĚNA VODÍCÍCH LANEK 
- NOVÉ ŽALUZIE - SEŘÍZENÍ PLASTOVÝCH OKEN 

A BAL. DVEŘÍ. SÍTĚ PROTI HMYZU. 
Tel.: 733 720 950, zdenek.janci@email.cz

Šicí stroje 
opravy i v bytě zákazníka. 

Petr Meyer, tel.: 603 341 927

VÝUKA HUDBY U VÁS DOMA 
Vyučované obory: KYTARA, ELEKTRICKÉ KLÁVESY, 

ZOBC. FLÉTNY, ZPĚV, KLARINET, HOBOJ. 
Výuka probíhá individuální formou. 

Informace:  Martina Dvořáková, dipl. spec. 
E-mail: radostnahudba@seznam.cz 

Tel.: 602 646 628

Koupím rodinný dům v Řeporyjích. 
Tel.: 604 617 788

ANTÉNY - SATELITY prodej - montáž - servis 
Satelitní příjem SKYLINK

OPRAVY SPOTŘEBNÍ ELEKTRONIKY
Veškeré opravy pouze po tel. dohodě.

Kontakt: 
Tel.: 602 545 875 

karelvozab@seznam.cz

Příjem českých programů v HDTV kvalitě !

Dne 10. 6. 2021 oslavili 
diamantovou svatbu

manželé Chamrovi.
Do dalších společných let jim 

přejeme hodně zdraví, 
lásky a pohody. 

Dcery Vlaďka s Lojzou 
a Martina s Bohoušem, 

Vašek a vnoučata Katka s Jirkou, 
Jakub a Lukáš.

Dne 4. 7. 2021 se dožívá krásného věku 
85 let paní

Eva Novotná.
Vše nejlepší, hodně zdraví a elánu přejí děti 

Eva a Čestmír s rodinami, pravnučka Natálka, 
rodina Dufkova a Císařova.

Dětský klub Little Falcons 
v anglickém jazyce 

Ve spolupráci s TJ Sokol Řeporyje 
plánujeme od 6. září 2021  zaháje-
ní zkušebního provozu Dětského 

klubu Little Falcons v anglickém jazyce  
a to dnem otevřených dveří.

Přirozenou formou pomocí her, spor-
tovních, hudebních či výtvarných čin-
ností si dítě  bude osvojovat základy 
anglického jazyka. V první fázi klademe 
důraz na získání základní slovní zásoby 
a porozumění. V druhé pak na její aktivní 
užívání.  Bojujeme proti přístupu „Raději 
to neřeknu, než abych to řekl špatně“. 

Klub je určen pro děti od 2 do 5 let. 
Pro rodiče bude každý den  k dispozici 
samostatná místnost s kuchyňkou. 

PO – PÁ od 8:00 – 12:00 
Předpokládaná cena za dopoledne  

Kč 450,- (při platbě měsíčně Kč 7 999,-) 
Pro členy Sokola Kč 300,- za dopoled-

ne (při platbě měsíčně Kč 4 999,-)
Aktuální informace najdete na face-

booku TJ Sokol Řeporyje či na www.
littlefalcons.cz. Na případné dotazy rádi 
odpovíme na tel. čísle 737 072 346.

See you soon Little Falcons

PŘÍJEM INZERCE
E-mail: info@tiskpip.cz 

Tel.: 603 167 905, tel./fax: 251 626 607
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Prázdninový pozdrav z fary
Vážení přátele,
po dlouhém a nesnadném období 
pandemie nás čeká letní čas, který je 
spojen s odpočinkem a cestováním. Ať už 
budeme kdekoliv, snažme se k sobě cho-
vat ohleduplně a věnujme svou energii 
a čas druhému člověku, ne smartphonu 
či internetu. Vnímejme genius loci toho 
místa, kde zrovna budeme. Otevřenost 
a vnímavost vůči tomu, co nás obklopuje, 
je také výchozím bodem pro objevení 
v sobě a prohloubení duchovní dimenzi, 
která tak zásadním způsobem ovlivňuje 
kvalitu života, jeho smysl a směřování. 
Hledání smyslu v životě je podle V. E. 
Frankla hlavní odpovědností každého 
člověka. Smysl nelze do konkrétní situ-
aci uměle vložit. Je již přítomen v každé 
situaci, s níž se člověk setkává, a je třeba 
jej v této situaci objevit.   Čas, který bude 
nám dopřán, je velkým darem, za který 
neseme zodpovědnost. Na nás záleží, 
jak kvalitně ho budeme prožívat. Jistě ne 
vše bude tak jak jsme si to představovali 
či naplánovali, ale vnitřně zralý člověk 
dokáže si vždy najít pozitivní stránku 
všeho, co nás v životě potkává. 

Přeji nám všem, aby letní dny byly 
pro nás obdobím načerpaní fyzických 
a duchovních sil. Budu Vás doprovázet 
ve svých modlitbách a už nyní se těším 
na příležitostní setkání. 

K prázdninovému přemýšlení chci 
nám všem nabídnout příběh pro po-
těchu duše od italského autora Bruna 
Ferrero.

P. Mariusz Kuźniar, farář

D e t e k t i v k a 
v továrně

V jedné to -
várně měli potí-
že s krádežemi. 
V účtech se uka-
zovalo, že kaž-
dý den zmizelo 
z továrny nějaké 
zboží. Až se ve-
dení rozhodlo, že 
si najme několik 
mužů z bezpeč-
nostní agentu-
ry, kteří budou 
kromě hlídání 
také kontrolovat 
každého zaměst-
nance při odchodu z továrny.

U východu dělníci většinou sami 
otevírali tašky k nahlédnutí a ukazovali 
nádoby, ve kterých nosili jídlo. Bez-
pečnostní agentura byla velmi pečlivá 
a kontrolovala všechny zaměstnance, 
až do posledního - nenápadného muže, 
který každý den odcházel jako poslední 
s vozíkem plným odpadků. Hlídce, která 
ho kontrolovala, trvalo dobře půl hodiny, 
než prohrabala všechny zbytky jídla, 
cigaretové špačky a kelímky, aby zjistila, 
jestli pod nimi muž neodváží nějaké 
zboží. Všechny ostatní hlídky už dávno 
svou práci skončily a vracely se domů. 
Ale ve vozíku se nikdy nic nenašlo.

Jednou odpoledne to už jeden z hlí-
dačů nevydržel: “Poslouchej, já vím, že 
to jsi ty, kdo tu krade. Denně prohlížím 
každý sebemenší kousek z odpadků 

v tvém vozíku, a nikdy jsem nenašel nic, 
co by stálo za ukradení. To je k zbláznění. 
Řekni mi, jak to děláš, a já ti slíbím, že to 
nikomu nepovím.“

Muž pokrčil rameny: “To je jednodu-
ché, kradu vozíky.“

Je naprostým nepochopením smyslu 
života, když si myslíme, že náš život je 
časem, který máme využít k vyhledává-
ní odměn a potěšení. Rozčileně a stále 
s větším zklamáním se probíráme svými 
dny a roky a snažíme se najít odměnu či 
úspěchy, které by daly našemu životu 
hodnotu - stejně jako hlídka, která pátrá 
po hodnotných věcech mezi odpadky 
na vozíku a přitom opomíjí nejjednoduš-
ší řešení. Ale až se naučíte žít, bude vám 
odměnou sám život. Život je všechno, 
co máme.

Vážení přátele,
chceme Vám touto cestou poděkovat 
za vřelé reakce, kterých se nám dostalo, 
od mnohých lidí, na základě zveřejnění 
informaci o založení Spolku Jindřicha 
Šimona Baara – Ořech. Zároveň rádi 
bychom Vás informovali o další naší 
činnosti.

Podařilo se nám zprovoznit webové 
stránky s adresou: www.jsborech.cz. Jsou 
tam základní informace, které mohou 
Vám přiblížit cíle, činnost a účel spolku. 
V kolonce kontakty najdete také stanovy 
spolku, které informuji, že účelem spolku 
je podpora komunitní činnosti, spojené 
s historickým areálem fary v Ořechu, 
kde žil a tvořil kněz a spisovatel Jind-
řich Šimon Baar. Tato činnost, založená 
na křesťanských hodnotách, má přispívat 
k plnohodnotnému životu a k vytváření 
občanské společnosti.

Máme také logo spolku jehož au-
torem je Lukáš Buchvald z Řeporyjí. 
Logo má formu razítka, které je jedním 
z „dávných“ atributů rozšířené spolko-
vé činnosti 19. století. V centru loga se 
nachází iniciály Jindřicha Šimona Baara: 
JŠB. Převzato z vybraných dobových pu-
blikací. Iniciály jsou umístěné v osmiúhel-
níku (oktogonu), které skrytě poukazuje 

na kostel v Ořechu, kde J. Š. Baar působil. 
V centrální části kostela je totiž specificky 
umístěný osmiboký gotický sloup. Název 
spolku je ve fontu Garamond, který je 
jeden z nejpoužívanějších knižních fontů 
na světě. Křížky u názvu „+ Ořech +“ jsou 
připomínkou vazby spolku na faru (far-

nost) v Ořechu, kde Baar působil a která 
je zároveň sídlem spolku. Barevnost 
loga vychází z razítkové barvy Carmine 
red. Barva zároveň připomíná barevnost 
fasády farní budovy.

Minulý měsíc (21. května) ve farním 

areálu v Ořechu se uskutečnilo setkání 
všech členů spolku. Věnovali jsme se 
plánování a přípravě aktivit v post-co-
vidovém období. Během prázdnin se 
uskuteční tzv. Letní putování po stopách 
J. Š. Baara. Výbor Spolku organizuje 7. srp-
na 2021 výlet do Klenčí pod Čerchovem 
a okolí po stopách spisovatele, básníka 
a bývalého ořešského faráře Jindřicha Ši-
mona Baara. Na programu bude setkání 
s vedením farnosti a obce, návštěva míst 
spojených s tímto významným předsta-
vitelem realismu, tzv. venkovské prózy 
a Katolické moderny.

4. září v 16.00 ve farním dvoře chceme 
(ve spolupráci s farností a obcí Ořech) 
pořádat další akci, na kterou bychom 
Vás rádi pozvali. Jedná se o Koncert pod 
lípou. Bude to komponovaný odpolední 
(večerní) koncert s folkovou hudbou, 
zpěvem, recitací Baarových textů. Pokud 
to děti ze ZŠ Ořech stihnou, najdete také 
v areálu výstavu jejích práci s tematikou 
spojenou právě s osobou Jindřicha Ši-
mona Baara.

Přejme Vám pokojné letní dny ať už 
budete kdekoliv

Mariusz Kuźniar,  
člen výboru JŠB – Ořech, z.s.
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Prázdninový provoz PID a metrem opět až 
do půlnoci

V návaznosti na postupný růst poptávky 
a počet přepravených cestujících v metru 
po 20. hodině hl. m. Praha, ROPID a Do-

pravní podnik hl. m. Prahy (DPP) prodlouží od čtvrtka 
15. července 2021 provoz metra do půlnoci. Poslední 
denní spoje metra budou z centra Prahy odjíždět v čase 
00:02 až 00:08 v závislosti na lince a stanici. Od čtvrtka 
1. července 2021 se po více než roce vrací do provozu 
také linka AE (Airport Express) spojující přímými spoji 
pražské Hlavní nádraží a Letiště Václava Havla Praha. 
Od 1. července 2021 současně vstupuje v Pražské 
integrované dopravě v platnost prázdninový jízdní řád.
Počínaje čtvrtkem 15. července 2021 bude pražské 
metro opět jezdit do půlnoci.
Na poslední spoje pražského metra budou navazovat 
poslední denní spoje povrchové MHD. V návaznosti 
na prodloužení provozu metra se mírně prodlouží 
také denní provoz povrchové MHD. Ze svých konečných 
budou autobusové i tramvajové noční spoje nově 
vyjíždět kolem 23:45, zatímco v současnosti to je mezi 
23:00 a 23:30. První rozjezd nočních tramvajových 
linek z centrálního přestupního bodu v Lazarské bude 
od 15. července 2021 nově v 00:15 místo v současností 
platných 23:30. Odjezdy posledních večerních spojů 
příměstských autobusových linek PID, vlaků PID a pro-
voz nočních příměstských linek PID zatím zůstávají 
zachovány ve stávající podobě.

Linka AE (Airport Express) od 1. července 2021 
opět v provozu, na lince č. 100 kloubové au-
tobusy
Od čtvrtka 1. července 2021 hl. m. Praha, ROPID a DPP 
obnoví také provoz Airport Expressu, tj. linky AE spo-
jující přímými spoji Hlavní nádraží v Praze a Terminál 
1 a Terminál 2 letiště Václava Havla Praha. Linka bude 
jezdit denně v intervalu 30 minut od cca 6 do cca 22 
h, DPP na ní bude nasazovat primárně autobusy Iveco 
Crossway se speciální úpravou s policemi pro zavaza-
dla. Linka AE nebyla kvůli pandemii covid-19 v provozu 
od 17. března 2020.
Do 31. července 2021 bude nepřestupní plnocenná 
jízdenka na linku AE stát 60 Kč, jednorázová zvýhod-
něná pro děti ve věku 6–15 let nebo za přepravu psa 
30 Kč. Děti do 6 let a přeprava zavazadel je zdarma. 
Od 1. srpna 2021 se mění ceny jízdného i na lince AE, 
nepřestupní plnocenná jízdenka pro dospělého bude 
stát 100 Kč, zvýhodněná pak 50 Kč.
Od stejného data, tj. 1. července 2021, bude DPP 
na pravidelnou autobusovou linku č. 100 ze Zličína 
na Letiště Václava Havla Praha opět nasazovat klou-
bové nízkopodlažní autobusy s větší kapacitou místo 
dosavadních standardních 12 metrů dlouhých vozidel.

Prázdninový jízdní řád v Pražské integrované 
dopravě
Obdobně jako v minulých letech začne od 1. čer-
vence 2021 platit v pražské MHD i na příměstských 
a regionálních autobusových linkách PID standardní 
prázdninový jízdní řád, který bude obdobný jako loni 
v létě s některými výjimkami. Tramvajová linka č. 21, 
která běžně není o letních prázdninách v provozu, 
bude jezdit do 15. 7. 2021 kvůli opravám a výlukám 
v tramvajové síti. Obdobně metro na lince B bude kvůli 
pracím na tramvajové trati na Palackého náměstí až 
do 6. července 2021 jezdit posíleno, o prodlouženém 
víkendu v intervalech 6 minut místo obvyklých 
prázdninových 7,5 minuty. Na konci letošních letních 
prázdnin naopak už od soboty 28. srpna 2021 bude 

jezdit metro i všechny tramvajové linky opět v plném 
provozu.

Letní výluky a rekonstrukce v síti PID
Na počátku července od 3. do 11. 7. 2021 bude 
v souvislosti s pokračující výměnou dřevěných pražců 
přerušen provoz na lince metra C mezi stanicemi 
Muzeum a Pražského povstání. Na několik etap 
rekonstrukce křižovatky Palackého náměstí naváže 
pro tramvaje od 15. července 2021 uzavírka Národní 
třídy (úseku mezi Lazarskou, Národním divadlem 
a Újezdem), protože bude do 21. srpna 2021 probíhat 
rekonstrukce mostního objektu přes Divadelní ulici. 
Kvůli opravě vodovodu mezi Florou a Olšanskými 
hřbitovy a výstavbě nových zastávek I. P. Pavlova 
v Bělehradské ulici proběhnou od 15. 7. do 21. 8. 2021 
také dvě etapy uzavírek tramvajového provozu 
ve Vinohradské ulici. Od 21. července do 7. srpna 2021 
přeruší provoz tramvají ve Vršovické ulici u zastávek 
Otakarova dokončovací práce na železničním mostě. 
V srpnu (od 7. do 28. 8. 2021) budou vyměňovány 
kolejnice a povrchy vozovek ve Vyšehradském tunelu 
a po celé prázdniny bude pokračovat poslední ze 
série výluk v oblasti Zahradního Města v úseku mezi 
Starými Strašnicemi a Nádražím Hostivař.

Využívanost pražského metra po 20. hodině
V návaznosti na uvolňování protiepidemických opat-
ření a ukončení omezení pohybu obyvatel postupně 
rostl počet cestujících využívajících metro ve večerních 
hodinách. Zatímco za duben DPP přepravil po 20. 
hodině celkem 681 156 cestujících v celé síti metra 
(v průměru 22 705 cestujících denně), v květnu to bylo 
už 1 066 787 pasažérů (34 412 pasažérů denně). Jedná 
se o nárůst o 52 %.
Od 10. května 2021 hl. m. Praha, ROPID a DPP pro-
dloužily provoz metra do 23. hodiny. Zatímco v ob-
dobí od 10. do 22. května 2021 pražské metro využilo 
po 20. hodině celkem 475 886 cestujících (v průměru 
36 606 denně), ve stejném období o měsíc později 
(10.–22. června 2021) to bylo o 42 % více, tj. 673 482 
cestujících (v průměru 51 806 denně).

Praha a Středočeský kraj objednají nové vlaky 
na Kralupsko a Berounsko
Praha a Středočeský kraj se dohodly na objednání 
nových 20 elektrických a 10 motorových jednotek pro 
železniční tratě z Prahy do Kralup nad Vltavou včetně 
pokračování do Ústeckého kraje a také na linky S6 a S7 
do Berouna včetně linky S75 z Beroun přes Křivoklát 
do Rakovníka. Zároveň panuje shoda na pořízení 
nových velkokapacitních vlaků do roku 2030 na nej-
vytíženější linku S7 do Berouna i na plánovanou trať 
na Letiště Václava Havla včetně modernizované trati 
do Kladna. Nové vlaky už budou vybaveny novým vla-
kovým zabezpečovačem ETCS a elektrické vlaky budou 
připraveny na plánovanou konverzi na střídavou 
elektrickou soustavu.
V krátkodobém horizontu do roku 2024 je v plánu 
objednání až 22 nových elektrických třívozových 
jednopodlažních jednotek Škoda Regi-
oPanter s kapacitou 240 míst a 10 nových 
motorových dvouvozových jednotek 
Pesa RegioShark s kapacitou 120 míst 
u stávajícího dopravce České dráhy. 
Nové elektrické jednotky budou nasa-
zeny na linku S4/U4 z Prahy do Kralup 
nad Vltavou a dále přes Roudnici nad 
Labem do Ústí nad Labem, kde nahradí 
stávající jednotky CityElefant, kterými 

bude možné posílit dopravu na modernizované trati 
z Prahy směrem na Lysou nad Labem.
Nové RegioPantery budou v úseku Praha – Kralupy 
nad Vltavou zejména ve špičkách spojovány do dvou 
s celkovou kapacitou 480 míst (stávající třívozový City-
Elefant má kapacitu 310 míst). Část z nich také nahradí 
dnešní soupravy se staršími patrovými vozy tažené 
klasickými lokomotivami na lince S7 do Berouna. Ty 
pak budou využity na trati z Prahy do Všetaty, Mělníka 
a Mladé Boleslavi, díky čemuž zde nabídnou oproti 
dnešním klasickým vozům bezbariérový přístup. 10 
nových motorových jednotek RegioShark bude jezdit 
od roku 2023 na tratích z Prahy přes Rudnou do Prahy 
do Berouna (linka S6) a návazně přes Křivoklát do Ra-
kovníka (linka S75).
S ohledem na nutné dovybavení vlaků novým evrop-
ským zabezpečovacím zařízením ETCS, plánovaný 
přechod ze stejnosměrné na střídavou elektrickou 
napájecí soustavu, elektrizaci dalších tratí, očekávaný 
nárůst počtu cestujících, budování nových záchytných 
parkovišť P+R u středočeských nádraží i plánované 
nové železniční spojení na ruzyňské letiště, je už 
nyní potřeba vytvořit plán další obnovy vozového 
parku v horizontu dalších 10 let. Proto se Praha 
a Středočeský kraj dohodly na nutnosti pořízení no-
vých velkokapacitních dvoupodlažních čtyřvozových 
elektrických jednotek s kapacitou cca 400 míst pro 
nejvytíženější linku S7 z Prahy do Berouna a také 
pro nové železniční spojení na letiště Václava Havla 
včetně modernizované trati do Kladna. Tyto jednotky, 
dosud nejkapacitnější v historii, budou ve špičkových 
časech spřahovány do dvou s kapacitou až 800 míst 
a bude pro ně potřeba upravit nástupiště na délku 
220 metrů. První etapa modernizace kladenské trati by 
měla být dle aktuálních předpokladů Správy železnic 
hotova v roce 2026, zbytek trati včetně nového úseku 
na letiště a do centra Prahy pak v roce 2029. Vzhledem 
ke stávající smlouvě s Českými dráhami do roku 2029 
se počítá s vysoutěžením dopravce, který tyto nové 
vlaky pořídí a bude provozovat.
Dále se připravuje elektrizace zbylých neelektrifiko-
vaných tratí z Prahy do Mladé Boleslavi, Berouna přes 
Rudnou, Do Vraného nad Vltavou a dál do Posázaví 
i tzv. Pražský Semmering. Pro tyto a další stávající 
středočeské elektrizované tratě pak bude potřeba 
pořídit nové elektrické nebo hybridní jednotky s odpo-
vídající kapacitou (240, případě 160 míst). Pro ostatní 
neelektrizované tratě se uvažuje též s pořízením 
vlaků na baterie nebo na vodíkový pohon, přičemž 
s klasickým dieselovým pohonem se již při pořizování 
nových vlaků nepočítá. Všechny nové vlaky již budou 
připraveny na nutnost výbavy zabezpečovačem ETCS 
i pro přechod na střídavou napájecí elektrickou sousta-
vu. Novým evropským zabezpečovačem by měly být 
vybaveny také stávající CityElefanty, s jejichž provozem 
se počítá cca do roku 2045.

Zdroj: ROPId
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Souprava RegioShark, jejíž nové vozy by měly od roku 
2023 jezdit na naší trati (S6).
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ŘepoRun podruhé a ve velkém stylu
Druhý ročník běžeckého závodu 

Řeporun proběhl 12. 6. za krásné 
účasti cca 300 běžců.

Za slunečného počasí běželo desítky 
sportovců a dětí na několika tratích 
z nichž nejdelší byla 10 km.

Na startovní čáru se postavila i řada 
profesionálních sportovců a zkušených 
běžců. Cílové časy výherců odpovídaly 
skoro olympijské nominaci.

Na své i ale přišli i „hobby“ běžci, 
kteří ocenili nádhernou trať vedoucí 

přes Prokopské údolí.
Na Paloučku na skále všechny čekala 

skvělá atmosféra, dokonalá káva, cukrová 
vata a chuťovky od božského řeznictví 
Svoboda a Gráf. 

Novinkou byla také elektronická časo-
míra s čipy ve startovních číslech, což si 
účastníci mimořádně pochvalovali. 

Všem partnerům a pořadatelům moc 
děkujeme, stejně jako městské části, kte-
rá celému podniku dála opět velkorysou 
podporu, bez které by akci takového roz-
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sahu nebylo možno v místě uskutečnit. 
Podařilo se, myslím, vybudovat milou 

tradici a zajímavý každoroční podnik, 

který si okamžitě našel masu účastníků, 
kteří se vrátili i po roce a nepochybně se 
vrátí i za rok.

Ještě jednou veliké díky všem, kdo byli 
přitom v jakékoli roli. 

Lenka Fialová

10 km muži - 1. Vrbenský Jakub, 
2. Skala Roman, 3. Kolář Jakub

10 km ženy - 1. Moravcová Koleta, 
2. Smyslová Miroslava, 3. Slavíková Lucie

5 km ženy - 1. Tylšová Alena, 
2. Kramolišová Markéta, 3. Hanley Natálie

5 km muži - 1. Linhart Jan, 
2. Kysela Ondřej, 3. Novák Lukáš
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PROLÍNÁNÍ HISTORIE...

Díky utichnutí běžného provozu 
v prošlých měsících jsme měli čas 
na opravy a drobné vylepšování 

prostor sokolovny, ale také na rozkrývání 
historie její výstavby. Chceme se podělit 
o údaje, které jsme získali od pamětníků 
a z řeporyjské kroniky.

Pro úplnost připomínáme některá vý-
znamná data:
11. února 1894 - vznik Tělocvičné jed-
noty Sokol Řeporyje
20. léta 20. století - koupě pozemku pro 
vlastní cvičiště, tvorba plánů na stavbu 
sokolovny (krásně zachovalé výkresy 
zamýšlené stavby jsou k nahlédnutí 
v kanceláři Sokola)
1946 - zakoupena „Staročeská chaloupka 
pod skálou“, která sloužila pro schůzky 
a kulturní činnost

Výtah z řeporyjské kroniky:
30. července 1947 sdělila Oblastní úřa-
dovna Fondu národní obnovy jednotě 
Sokol Řeporyje, že na žádost jednoty se jí 
přiděluje bývalý vojenský biograf v Pikovi-
cích, okr. Jílové.
7. srpna 1947 byla dána jednotě nad tímto 
národní správa.
25. srpna 1947 zaslána byla jednotě tr-
hová smlouva, kterou uzavřeli za jednotu 
starosta František Pravda a jednatel Rudolf 
Bruder. Smlouva zněla na zaplacení 50 421 
Kčs, a to 40 000 Kčs z vázaného vkladu 
a zbytek v nové měně. Odhadní cena byla 
soudním znalcem určena na 500 000 Kčs
27. srpna 1947 ihned odjela brigáda 
bourati tento objekt za účasti 55 bratrů 
a sester. Na místě samém vyvařovaly pro 
členstvo 3 kuchařky-sestry, povětšinou 
z daru místního občanstva. Majitelé ná-
kladních aut zdarma a s velkou ochotou 
odváželi rozebrané dříví jak ve všední dny, 
tak hromadně pak v neděli.

13. října 1947 dostavila se komise Okr. 
nár. výboru pro Prahu-venkov ku povolení 
stavby sokolovny. Plány vypracoval br. 
architekt Antonín Šarboch č. p. 185, který 
veškeré práce řídí zdarma. Po nedělích 
a ve volném čase pracuje se na stavbě 
za finanční podpory státu ještě v roce 1955, 
sokolovna byla hotova z 80 %.
1956 Okres povolil z veřejných prostředků 
60 000 Kčs na stavbu sokolovny.
1958 Rozhodnuto, by intensivně se pra-
covalo na dostavbě sokolovny tak, aby 
mohla v roce 1959 být dána k používání 

za podpory občanstva a finanční příspě-
vek poskytl Krajský výbor tělesné výchovy 
v částce 70 000 Kčs.
29. březen 1959 V předvečer otevření 
sokolovny uspořádána sokolská akade-
mie. Návštěva cca 300 občanů. Slavnostní 
otevření sokolovny, která se stavěla 11 roků 
za finanční podpory ONV. Slavnosti byl 
přítomen předseda ČSTV František Vodsloň, 
místní rodák, který přivítal přítomné a tím 
pořad zahájil.

Děkujeme panu Peterkovi za opsání 
informací z Pamětní knihy - kroniky 
Řeporyjí.

Pan Peterka oslovil i obec Hradištko, 
kam spadají Pikovice, a snažil se získat 
informace a fotografie z doby, kdy tam 
původní budova vojenského kina stála. 
Toto odpověděla paní Hašková (knihovni-
ce) „Bohužel nemáme žádnou fotografii, 
za války se tu fotit nesmělo, fotky budou 
jedině v archivech v Německu. Využila jsem 
letecké snímky z 50. let, kde je patrné, kde 
kino stálo. Vyznačila jsem to do snímku 
a pro představu i do současné mapy.“

Výstavba budovy sokolovny byla 
tedy dokončena před více než šedesáti 
lety, kdy od získání materiálu uplynulo 
skoro 12 let. Pamětníci vzpomínají, že 
práce postupovaly pomalu, protože 
na stavbě pracovali Sokolové a místní 
občané ve svém volném čase a s malými 
finančními prostředky. Každý přispěl tím, 
co mohl nebo co uměl.

… SOUČASNOST …

Díky nasazení a obětavosti předků 
nám sokolovna slouží přes šedesát let, 
nicméně materiál obvodových zdí (dře-
věné desky z vojenského biografu) už 
pamatuje více než osm desetiletí. Obno-
va střechy před čtyřmi lety prodloužila 
dobu její použitelnosti, bohužel však 
stále bojujeme s vlhkostí prostupující zdi-
vo ze severní strany a odspoda (základy 
jsou v některých místech o síle jen 2 cm) 
a čelíme velkým tepelným ztrátám v zim-
ních měsících. Elektroinstalace v celém 
objektu už nějakou dobu neodpovídají 
současným normám, vzduchotechnika 
pro provoz vnitřního sportoviště chybí.

Pro naše sportovce jsme plánovali 
částečně rekonstruovat suterén (šatny 
a toalety), malý sál, vstupní prostory, 
kancelář a místnosti za velkým sálem, 
ale po provedení prohlídky projektanty 
a následném stavebně-technickém prů-
zkumu celé budovy jsme museli přijmout 
fakt, že investice do částečné rekonstruk-
ce by byly nehospodárným krokem, 
protože samotná stavba už dosluhuje. 

Po projednání situace s vedoucími 

TJ Sokol Řeporyje - historie, současnost a budoucnost
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sportovních oddílů jsme se rozhodli pro 
následující postup: svépomocí a s mini-
mem finančních prostředků udržujeme 
sokolovnu v provozuschopném stavu, 
vylepšíme, co zvládneme sami. Zároveň 
se však díváme do delší budoucnosti 
a začínáme se připravovat na velkou 
přestavbu naší sokolovny. Její příprava 
(projekt, dotace, úřady) a pak i realizace 
potrvají několik let, ale je to nejlepší - 
a jediná - cesta, jak se vyhnout hrozbě 
nuceného uzavření budovy kvůli hava-
rijnímu stavu. 

Tomu chceme za každou cenu pře-

dejít, neboť začít řešit tento problém, 
až nastane, by znamenalo minimálně 
pětiletou pauzu v provozu, a tím prav-
děpodobně i rozpad našich sportovních 
oddílů a zánik Tělocvičné jednoty Sokol 
Řeporyje. Věříme, že v naší snaze - udržet, 
dál rozvíjet sokolský odkaz našich předků 
a předat ho mladé generaci - jsme s řepo-
ryjskými spoluobčany za jedno a že nás 

podpoříte. V příštím vydání Echa blíže 
představíme plán na velkou přestavbu 
budovy. 

…A BUDOUCNOST

S obnovením plného provozu činnosti 
našich oddílů počítáme až od září 2021. 
Do té doby Vás zveme k využívání nově 
opravené místnosti bývalé kanceláře 
(za vchodem vlevo). Hodí se na školení, 
schůze, přednášky, workshopy. K dis-
pozici je vybavená kuchyň, stoly, židle, 
promítačka s plátnem. Ohledně podmí-
nek pronájmu nás kontaktujte e-mailem 
nebo telefonicky.

Stále nabízíme k pronájmu i velký sál, 
malý sál a hřiště na beach volejbal.

Na srpen připravujeme opět „Dětský 
sportovní den“. Sledujte náš web 
a facebook
http://sokolreporyje.cz/, https://www.
facebook.com/sokolreporyje

Za TJ Sokol Řeporyje Simona Šťastná

www.gymstar.cz

Novinky z Gymstaru

Na školní rok 2000/21 nebude-
me vzpomínat rádi. Vzhledem 
k epidemiologické situaci jsme 

se nemohli plně věnovat přípravě našich 
gymnastek. Vlastně jsme zjistili, že tento 
rok vnímá spousta z nás jako by nebyl, 
jako takové prázdno bez zážitků. 

 Jen co to šlo, začali jsme trénovat 
venku. Přívětivý azyl nám poskytla ZŠ 
Řeporyje na svém venkovním hřišti, 
kde jsme se zaměřovali na zvyšování 
kondice našich gymnastek. Občas do-
cházelo k velice vtipným scénkám, ze 
kterých každý přihlížející mohl vyčíst, 
že gymnastky jsou princezny. Tu objevili 
pavoučka či mravenečka …. V tu chvíli 
to věděli všichni kolem, protože holky 
ječely, že mezi tou havětí cvičit nebudou. 

Nakonec bylo povoleno při splnění 
přísných podmínek začít cvičit v tělocvič-
ně. Bohužel stále zůstal omezený počet 
osob ve vnitřních prostorách, což nás 
vedlo k rozhodnutí pustit do tělocvičny 
pouze děvčata, která reprezentují náš 
oddíl a naši obec na závodech. Pro ostat-
ní se dveře tělocvičny otevřou až v září. 
Všichni si tělocvičnu po té době prázdna 

ohromně užívali a dávali do toho vše. My 
jako trenéři jsme byli z nadšení a píle 
holek velice spokojeni.

V pátek 26. 6. se konal každoroční pro-
jekt sokolů pod názvem „Noc sokoloven“, 
v tento den jsou otevřeny sokolovny 
po célé republice a kdokoliv může přijít 
nasát atmosféru, pokochat se cvičením, 
poslechnout si něco o historii, opéct si 
se sokolama špekáčky, nebo přespat 
v sokolovně ve vlastním spacáku. Letos 
se navíc stavěly živé lidské pyramidy do, 
kterých se zapojili i někteří z řad diváků. 
Naše gymnastky se prezentovaly na této 
akci předvedením pohybových skladeb 
a akrobatických řad za což ocenili přícho-
zí velkým potleskem.

Doufáme, že epidemiologická situace 
bude stále lepší a budeme moci odjet 
na gymnastický tábor, který se jako kaž-

doročně koná na Orlíku. Zde proběhne 
příprava na novou sezónu. 

První týden v září pak proběhne 
nábor nových gymnastek. Podrobnější 
informace o náboru se včas dozvíte 
na našem facebookovém profilu a také 
na webových stránkách www.gymstar.cz

Přejeme všem našim příznivcům 
parádní léto

Za kolektiv trenérů Martina Kurková
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Řeporyjský
FOTBALFK ŘEPORYJE

1928
ODDÍL KOPANÉ

www.fkreporyje.cz
FK Řeporyje, z.s.

Úvodní slovo

Sezóna 2020/2021 byla zkrácena jako 
celovečerní film reklamní přestáv-
kou na komerční televizi. I přesto 

je nutné říci, že náš koláč sledovanosti 
nezastavila ani covidová přestávka. Ba 
naopak, chuť po fotbale byla ještě větší 
než na popcorn šunka-sýr v kinosále. 
Návštěvy zápasů byly velmi pěkné, v ně-
kterých případech bychom se neztratili 
ani v celostátních soutěžích. I to je jeden 
z aspektů, které nám dávají chuť do řepo-
ryjského fotbalu. Věříme, že to nejhorší 
je již za námi a čeká nás zářná, černobílá 
budoucnost.

Mládež
Naše mládež se ponořila do tréninků 

a zápasů jako potapěči v lomu Velká 
Amerika. Je to ideální návrat do fyzické 
kondice, která bude potřeba na tradič-
ním soustředění, které proběhne v dru-
hé polovině srpna v areálu, jenž nabízí 
ideální podmínky.

Školička
Tréninky a zápasová praxe se dotýká 

všech mládežnických kategorií. Je krásné 
vidět postupný návrat ke sportu a radost 

děti na zaplněném hřišti. Byli jsme pře-
kvapení, jak drtivá hráčů neztratila zápal 
pro hru ani nic ze svých dovedností.

V červnovém zápase se potkali naše 
ročníky 2013 a 2014 ve dvou utkáních 
s týmem FC Zličín. A ačkoliv v tomto věku 
je důležitý dobrý pocit ze hry, pohyb dětí 
a emoce, které tato hra přináší, je nutné 
podotknout, že jsme z tohoto dvojduelu 
vyšli vítězně.

Mladší přípravka
Naše mladší přípravka hraje jeden zá-

pas za druhým a zápasová praxe velkého 
počtu našich hráčů je již patrná. Tento-
krát naši mládežnící odcestovali k nej-
bližšímu soupeři, do Stodůlek. Na hez-
kém trávníku odehrála ml. přípravka 
tři zápasy na třech hřištích a výkon byl 

fantastický. Naznačil, že se nastolená 
cesta ukazuje jako správná.

Výsledek není u malých hráčů dů-
ležitý, na ten se můžeme soustředit až 
v následujících kategoriích. I tak to samo-
zřejmě naši kluci vnímají a každá výhra 
jim zvyšuje sebevědomí. Je to na nich 
ohromně znát. Nutno podotknout, že 
jsme dvě utkání vyhráli a třeti skončilo 
spravedlivou remízou.

Chtěli bychom, a v úterý na tréninku to 
uslyší osobně, jim hrozně moc poděko-
vat za jejich přístup a bojovnost. Možná 
to bylo dané touhou vrátit Stodůlkám 
podzimní prohru, ale kluci celý zápas 
odjezdili naplno a výhra se tentokrát 
zrodila hlavně díky množství vyhraných 
soubojů. Na všech 3 hřištích!!!

Jsme na ně patřičně hrdí.

Starší žáci
Starší žáci pod vedením M. Nováka již 

nějaký ten týden trénují a snaží se do-
hnat tréninkové manko, které způsobila 
covidová pauza. Hráči dostávají pod kůži 
herní návyky, které si mohli vyzkoušet již 
ve dvou tréninkových zápase proti 1. FC 
Barrandov a Sokolu Řepy.

Není ani tak důležitá výhra a poráž-
ka, ale návrat ke sportu jako takovému 
a postupná příprava do vyšší kategorie 
- mladšího dorostu

A mužstvo
FKŘ vs. SK Dolní Počernice – 31.05.2021

Po více než půl roce odehrálo naše 
A mužstvo svůj první přátelský zápas, 
kdy jsme na své půdě přivítali Dolní 
Počernice. Do zápasu po delší pauze 
jsme nastoupili v okleštěné sestavě, kdy 

některé absence byly způsobeny stu-
dijními povinnostmi blížících se maturit 
a zároveň souběžně hraného zápasu B 
mužstva na Lochkově, které bylo dopl-
něno hráči širšího kádru našeho A týmu.

Proti Dolním Počernicích, vyznávající 
stejnou barevnou kombinaci jako my, 
jsme tak nastoupili ve venkovní variantě 
dresů před zraky řady diváků, kteří v prv-
ním poločase viděli základní sestavu: 
Kouba - Vosmík, Ulman, Hanzlík (C), Šírl 
- Jeřábek, Pavelka, Graf, Pánek I., Pánek 
M. - Fenin. Na lavičce byli připraveni naše 
rychlonožka Petr, brankář Přída a se šrá-
mem laborující Vuz..

Úvod poločasu patřil našim barvám 
a podařilo se nám odehrát slušnou úvod-
ní půlhodinku hry, kterou jsme koruno-
vali dvěma brankami. První z nich zazna-
menal z trestného kopu M. Pánek, který 
potrestal faul na bratra Ivana. Lepší tým 
v úvodu dějství šel do gólového trháku, 
kdy nařízenou penaltu na staženého 
Vosmíka proměnil Fenin. Od té doby 
jsme tahali za kratší konec a Počernice za-
slouženě snížili a to když z nepovedené 
střely obránce Dolních Počernic se stala 
geniální nahrávka a brankář Kouba byl 
poprvé překonán. Poločasové skóre 2-1

Do druhé půle jsme nastoupili v lehce 
pozměněné sestavě a vzhledem k úzké 
lavičce se začali projevovat naše fyzické 
nedostatky po dlouhé pauze bez zápa-
sové praxe. To byl důležitý faktor, kterým 
Počernice překlopili skóre na svojí stranu 
a my 15 minut před koncem prohrávali 
2:3 před očima řady diváků, kteří si 
kromě hezkého počasí pochutnávali 
i na lahodné klobáse od Řeznictví Svo-
boda&Graf. V poslední čtvrthodince pak 
naši chlapci zapli z úsporného režimu 
do režimu, který znamenal neprohru 
na domácí půdě. Nejdříve vychytal dvě 
obrovské šance Pánka a Fenina brankář 
hostů, na dvě pěkné kombinace z konce 
utkání byl již. A jelikož Fenin byl autorem 
obou úspěšných střel, zaznamenal tak 
první hattrick v barvách našeho týmu.

Bylo zjevné, že delší pauza byla 
na obou týmech znát a fyzička se bude 
postupně dostávat do zažitých kolejí. 
Pozitivem byla nová zkušená akvizice 
Hanzlík, který premiérovou roli stopera 
zvládnul znamenitě a vyzkoušel si i ji-
nou roli, než-li je střílení gólů. A když se 
k tomu připočte i kapitánská páska, mají 
z této situace radost všichni. Fanoušci 
s výsledky, spoluhráči z výkonu a poklad-
ník z příspěvku do kasy.

Miniturnaj A mužstva
FK Řeporyje vs. TJ Sokol Stodůlky – 6. 
6. 2021

V rámci miniturnaje tří mužstev sehrá-
lo řeporyjské A mužstvo přátelský zápas 
s rivalem - Sokolem Stodůlky. Sousední 
celek na tom stejně jako my nebyl v ta-
bulce 1. A třídy valně a jeden z klíčových 
zápasů o záchranu v 1. A třídě rozhodnul 
covid, a to když zápas nebyl ani odehrán.
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Proto jsme s tradičním protivníkem 
nastoupili až v červnu a chtěli navázat 
na výsledkově podařený zápas s Počer-
nicemi a výsledek naší mladší přípravky, 
která ve stejný den porazila Stodůlky 
na jejich hřišti.

Trenér Lukič si může pochvalovat tré-
ninkovou docházku, která je vždy jedním 
z důležitých nosníků výkonu, díky které-
mu se dají sbírat body. V sestavě A týmu 
do základní sestavy nastoupili: Kouba 
- Šírl, Vosmík, Hanzlík, Žůrek - Jarolímek, 
Pavelka, Graf, Pánek I., Petr - Fenin.

V sestavě Stodůlek nastoupili tradiční 
opory jako je Šalanda, Nešpor, Světlík 
či Lukáš Kratochvíl, který však po pěti 
minutách musel odstoupit ze hry kvůli 
zranění týkající se jeho kolene, s kterým 
bohužel laboruje velkou část své kariéry. 
Ihned po jeho vystřídání jsme dokázali 
udeřit a to když Ivan Pánek si navedl 
balón jak Tomáš Rosický v dresu Sparty 
na nyní již památném stadiónu Highbury 
a střelou na bližší tyč nedal Šalandovi 
šanci. Hra byla velmi vyrovnaná, oba 
týmy zlobil první dotek s balónem, 
nicméně hra byla i navzdory letnímu 
počasí plynulá. Za vyrovnávací bran-
kou Stodůlek stála špatná komunikace 
Vosmíka s Ivanem Pánkem, což Stodůlky 
potrestaly a srovnali skóre na 1:1. Tento 
stav však nevydržel moc dlouho, a to 
když výborně kopnutý rohový kop Graf 
usměrnil hlavou Vosmík na zadní tyč: 2-1. 
Nutno říct že všechny rohy z kopaček 
Grafa měly výborné parametry a jako 
exekutor se osvědčil stejně dobře jako 
výrobce klobás, které šly opět na „drač-

ku“ a bylo jich více než 80 prodáno.
Do druhé půle nastoupil na levém kra-

ji obrany Petrla, který měl v nohách po-
ločas za B mužstvo v Řepích a nutno říct, 
že si vedl velmi dobře. Prvních 10 minut 
nebyl ze strany domácích ideální a zdálo 
se, že Řeporyje vypadly z tempa. Tomu 
dal zapomenout I. Pánek, který po hezké 
kombinaci prostřelil brankáře a Řeporyje 
šly do vedení 3-1. Od této chvíle Řeporyje 
hrály co potřebovaly a klidnou hru, kte-
rou oživil i Svoboda za dobře hrajícího 
Jarolímka byla okořeněná o dvě branky 
Fenina a závěrečnou branku Petra, který 
prokázal, že moc rychlejších fotbalistů 

po pražských hřištích neběhá. Matyáš 
si branku za svůj 90ti minutový výkon 
zasloužil a prokázal, že jeho výkonnost 
má vzestupnou tendenci.

Konečný výsledek 6-1 je pro hostující 
celek příliš krutý, střelecká úspěšnost 
našich střelců po brejcích v druhé půli 
byla nadstandartní.

AFK Loděnice vs FK Řeporyje – 12. 6. 
2021

Do druhého zápasu v Loděnici jsme 
nastoupili v okleštěné sestavě, kdy 
s ohledem na celou řadu absencí a sou-
během s naším B mužstvem jsme utrpěli 
vysokou porážku 6:3 na půdě domácích, 
kteří byli produktivnější a naší oslabenou 
sestavu porazili.

FK Řeporyje vs. Kamenice – 19. 6. 2021
V posledním zápase letošní sezóny 

jsme nastoupili proti Kamenici, která 
hraje nižší soutěž a byl tak soupeřem 
před vypuknutí rozlučky, která byla 
na tento den naplánována. Soupeře jsme 

porazili vysokým 
rozdílem 9:1, kdy 
b r a n k u  v s í t i l i 
prakticky všich-
ni hráči útočné 
vozby a za tro-
pického počasí 
si udělali žízeň 
do následujících 
hodin.

Rozšířování Fanshopu
Protože nabídka určuje poptávku 

a obráceně, nadále přemýšlíme na rozší-
řením našeho fanshopu o další klubové 
předměty, které by plnily nejen svůj účel, 

ale zároveň by propagovali značku FK Ře-
poryje. V současné chvíli tak uvažujeme 
nad výrobou ponožek, které budou jak 
ve verzi pro sportovní vyžití, tak i pro kla-
sické účely. Naváží tak na nově dostupné 
trička s logem FKŘ a nápisem černobílá 
síla, které máme k dispozici jak v černé, 
tak i bílé variantě.

Slovo závěrem
Čeká nás náročná sezóna, v které bu-

deme chtít držet krok nejen sportovně. 
Na podzim tohoto roku je naplánovaná 
výstavba skateparku v těsné blízkosti 
našeho areálu a zároveň i výstavba dět-

ského hřiště, které jistě zvýší komfort 
maminek a jejich děti při čekání na své 
ratolesti či sourozence.

Jedním z našich hlavních cílů je však 
„vypapírování“ všech náležitostí, které by 
mohli spustit výstavbu umělé trávy, kte-
rou si jistě náš klub s neustále rostoucím 
počtem členů zaslouží.

Přejeme krásné prožití letních měsíců.
Petr Vosmík ml.

místopředseda FK Řeporyje
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REALITNÍ AGENTURA
Šolo spol. s r. o.

Šolc REALITY s. r. o.
Specialisté na Prahu 5 a 6

Patočkova 1953/45, Praha 6
Tel.: 602 361 733, 233 357 071 • e-mail: info@solork.cz

www.solork.cz

   Prodáme i pronajmeme Vaši nemovitost
 Vykoupíme Vaši nemovitost

 Již 25 let na trhu
 Tradice a spolehlivost
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Restaurace
ŘEPORYJSKÁ 
SOKOLOVNA

Jáchymovská 613/1, Řeporyje
www.reporyjskasokolovna.cz

Kontakty:
 731 484 493 
 603 943 121 
 605 701 945

 Tankové pivo Staropramen 
 Hotovky přes poledne a i o sobotách a nedělích 
Večer speciality kuchyně 
Salónek - celoroční zahrádka 
Rauty, svatby, narozeniny 
Sportovní přenosy - wifi 
Dětský koutek 
Venkovní dětské hřiště

Zveme Vás

K POSEZENÍ 
NA ZAHRÁDCE

- speciál 
polotmavý granát

NAROZENINOVÉ 
AKCE

Těšíme se na Vás.
Reklama Echo_05-2021.indd   1 28.6.2021   10:17:36

Kadeřnictví ARNIKA s osmadvacetiletou tradicí

Ořešská 104, Praha 5-Řeporyje, tel.: 251 626 147

Kadeřnictví    dámské, pánské, dětské, prodlužování vlasů.
Kosmetika    Olga Rochowanská, ošetření jedinečnou přírodní kosmetikou GERnétic.

Masáže, výklad karet, regrese     Jana Synková.
Vertikální solárium    1 min./12 Kč.

NOVĚ
Permanentní  make-up a tetování od skvělé Madlen Art

Meridiánová masáž    uvolnění šlacho-svalového 
systému a urychlení regenerace.

  Otevírací doba   
PO – PÁ   8.30–18.30 hod. 

SO   10–14 hod.

www.kadernictviarnika.cz

ČB kopie A5 od 0,90 Kč, A4 od 1 Kč
Laminování A5 od 11 Kč, A4 od 16 Kč
Vazby plast od 12 Kč, drát od 29 Kč

VIZITKY 
GRAFIKA 
KROUŽKOVÁ VAZBA 
BAREVNÉ 
KOPÍROVÁNÍ 
LAMINOVÁNÍ 
TEPELNÁ VAZBA 
DIPLOMOVÉ PRÁCE
RAZÍTKA
Tisk na PVC 
a samolepy
Konopova 431/6
Tel.: 603 167 905
www.tiskpip.cz

KROUŽKOVÉ 
VAZBY 

NA POČKÁNÍ

Inzerce


